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WARNING: CONFIDENTIAL MATERTAL

The following document is an Internal Affairs Report, which has been complled and prepared by a speclal police official who
is assigned to conduct an independent internal investigation for the Ashiand (MA) Police Dopartment. It ropresonts my work
in conducting the invesdpation that resulted in this report, for the purpose of maintaining adninistrative discipline within the
department. As such, the materials contained herein are protected from mandatory public disclosure under the “Privacy” and
“[nuyestipatory Records” exemptions to the Massachusetts Public Records Low, (See MGLA. 4 See.7, ol 26(ch & ()
They should, therefore, be carcfully protecied from unouthorized disclosure to all persons outside of the current
administration of this department. This material is not intended to supplont nor to angment any curvent or Suture crimingl
investigation that may arise or have ariven from the incident(s) or circumstances that prompted the Internal Affairs
investigation, Any member of this department who is shown this report, ar any other document which constitutes a part of this
investigation duving the course of hivher officlal duties, is responsible for ensuring that the report and the information
contained therein are not improparly disclosed,

A relationship of trust and confidence berween the emplovees of this police depariment and the citizens of the
conpmuniny iv essenifal wo the suecessfinl accongalishmern af fawe enfarcement olyfeefives. Al police employees are
expected w0 conduel themselvey, whether on or off duiv, in such 6 manrier as i reflect firvorahlv upon themselvey and
the department. The consiszentlv high guality of this standard of eonduet establishes and maintuing the reputation of
the department and encowrages the spporr of the commminily jor police purposes arnil gouls.

—Ashland Police Deporment. Police & Procedure #.00, Internal Affeivs, General Conslderations and Guidelines

L BACKGROUND/INTRODUCTION:

1, Bdward J. McGinn, Jr., was appointed as a Special Police Officer in the Town of Ashiand, MA on

December 7, 2011, [ was commissioned to conduct an internal investigation regarding a citizen complaint

filed against Sergeant Gregory Fawkes of the Ashland Police Department, For the purposes of this
)appuintmnt, 1 was appointed at the rank of Major.




nHDENTIAL
) IL. COMPLAINT-ALLEGATION;:

On June 07, 2011, Mr, William Cavanagh of SR, Ashland MA filed 2 complaint with the
Ashland Police Department relative to the June 4, 2011 conduct of Sgt. Gregory Fawkes. Mr. Cavanagh's
complaint refers to & matter that occurred at his —addrerls. At the time of this incident, Sgt.
Fawkes was off duty. The text of Mr. Cavanagh’s complaint is as follows:

June 07, 2011

On Saturday, June 4, 2011, | came home to {ENENRENR to find Sqt. Greg Fawkes
looking for me. After | parked my vehicls, he wasted no time confronting me, In my driveway,
about a short conversation | had with his wiil§ . Ay 2 lks her dog
through the neighborhood several imes a week. She and | have had short conversations many
times for at least two years. | have also seen Sgt, Greg Fawkes with her on occasion.

On this day, | sald "Will you take my call number and call to let me know when you'll be by my
house, so that | can come home. But not when you're with your husband.” Apparently, this made
uncomfortable. She communicated this to Sgt. Fawkes and he responded by

coming to my home for an angry confrontation. [

While off dﬁ in his Eersunal vehicle, Sgt. Fawkes was a concem to my neighbor at il

» an available witness throughout, to the angry confrontation
by Sgt. Fawkes.

As he aggressively explained why he was there and why my conversation was, “Inappropriate"
) with hisﬁl listened and started to comply with his request to aveid hmmplataiy, It

was then that Sgt. Fawkes began to insult my integrity. He sald,” You're a scumbag and
everyone thinks you're a scumbag,”

He began to insult my SR family, noting a situation with my GEEEESEERgpand very personal
farnily matters. It belng, a situation that he knows nothing about.

Having heard these things, my Silfficame out to call me In. My @ilend AU wors in
the house within earshot and heard most of the argument and were aware of the threatening
behavior and vulgarity of Sgt. Fawkes. | was engaged and demandsd that my 9l so In the
house.

Sgt. Fawkes continued and threatened, "l don't care who you know (of the Ashland Police Dept.),
if I sea you at the station | will personally throw you out",

After the conversation turned to a personal attack | asked, several times, that he leave mmy
property. An attending officer, at the scene, would not comply. | was told that this was an
investigation. At that point | was belng threatened, by an off duty Police Officar with a witness,
and | had no protaction,

As the confrontation ended, Sgt. Fawkes continued to threaten me with further legal charges,
Later inat day | received a Harassment Order through Framingham District Court,

| understand what created the problem. A statement | made as an il timed Joke. What | don't
understand is why Sgt. Fawkes acted so unprofesslonally and got so carred away.

{ PAGE \* MERGEFORMAT }



CONFIDENT, AL

On August 03, 2011 Mr, Cavanagh sent a follow-up letter of complaint directed to Ashland Police
)Lieutman!s Briggs and Beaudoin. The text of that letter is as follows:

August 3, 2011

This is a more specific account of the events that lead up to my confrontation with Greg Fawkes and a
Harassment Order 1149-R0O-208. It is my hope that disclplinary actlon Is taken, by the Ashland Police
Dapt., so as not to seek other opfions.

Preliminary information Is that ASyEENEER has been walking by my home, on ‘GEEREEEN for
at least two years. Her and | have had many, brlef conversations about many different things. Never
ruda or offensive. The acquaintance had been a fdendly one.

On June 2, 2011, Thursday, as | came home from work | saw (il and Greg Fawkes walking by
my home. | drove by, nothing was sald,

On Saturday June 4, 2011, S alked by and | said, "Maybs you can call and let me know
when you'll be walking by, so that | can be home, but not when you're with your husband.”

There was nothing remotsly serious about what | said. No way could it have been taken seriously. For
some reason, QIR felt uncomfortable and told Greg Fawkes what | said.

Sometime later, having been at Ashland Lumber | came home to find Greg Fawkes, off duty in his
personal vehicle, parked In my neighber's driveway waiting for ms. He was angry about the statement
| made to his nd | understood that. From his ruck he made a call for a patrolman to come and
) witness the confrontation,

When the car amived it caught the attention of my neighbor SEEENERY and my
O My dy&am old, was also within earshot when Mr. Fawkes began his firade.

First he got out of his truck and in anger, wanted to know what | said to his S} He came into my
driveway very aggressively and | thought for sure that things were going to get physical. | listened and
was apologetic. It was then that Mr. Fawkes crossed the line,

He was yelling that | was a scumbag (repeatedly). He told me that he didn't come from here, and that
he came from the city. He told me that he was "no punk”. | said that he was, and that | wasn't the only
one wha thought so. | told him that certain people in his Dept. thought so as well. He told me that this
was not my town, that It was his town. He continuad baing aggressiva and sald that ha knew | had a
police record, that | was a scumbag. (My recerd is more than S EJER. He threatened that If |
went to the Police Station that he would personally throw me out. He mentioned that | forced my
@ 0 have sex because my @ijand | were taking care of her My lived with us
for almost four years. No one forced anyone to do anything. This concems me most. Mr. Fawkes had
no business bringing up these things but anly to justify his anger. These are false statements. He told
his (R these things. His @lold another of my neighbors, on
that thera was a restraining order and other parsonal, family detalls that told This
action Is considered slander, malign. This action, by Mr. Fawkes, Is against the law. After hearing
these personal family accusations, my {lame out, very upset, and tried to bring me in to the |
house. At this time | realized that Greg Fawkes was clearly acting beyond his rights as a citizen and
most certainly as a police officer. | run a business here In town and have a good reputation. |
volunteer for many things, contribute my business services and make contributions when | can. | will
not stand for defamation from anyone, particularly from a police officer.

{ PAGE ‘* MERGEFORMAT }



CONFIDENT)AL

When the personal attack began, by Fawkes, | asked him to leave my property several times. He
refused. The asslsting officer sald that he was on an investigation. | should have called for a suparior
then. I did not.

I told Mr. Fawkes to do something legally and to leave my property. Later that day the patrelman who
witnessed the confrontation delivered a temporary stay away order. He apologized fo me for not being
able to do anything because he was orderad to be thera by Sgt. Zanella. | spoke briefly to Zanalla, he
made a derogatory comment and hung up the phone. On the following Monday, Officar Foster
delivered a court order to stay away. The order Is thru Dec 1, 2011, | went to the courthouse on
Tuesday June 7, 2011 to get my own stay away order on Fawkes but | was told that there nesded to
be three documented harassment instances to obtain one. In the clerk’s office, | was informed that Mr,
Fawkes cited 25 occasions of harassment. It seems obvious that his position as an officer enabled him
to manipulate the court process.

| believe that this whole situation stems from an an confrontation that | had with Mr. Fawkes several
years ago. My @lwvas In Billerica Jail for in which he took a few cell phones
and such, Mr. Fawkes felt it was his duty o visit my?there to gat Information that could have
waited, The fact that my giihad a visit by the police quick got.

On September 30, 2011 Mr. Cavanagh sent a third letter regarding this complaint to Chief Rohmer, In this
letter, Mr. Cavanagh laments the lack of investigatory progress that had been made by the Ashland Police
Yinto his complaint of June 07, 2011,

[ September 30, 2011
Dear Chlsf Rohmer:

As you know, we have spoken several times and 8lso communicated In writing regarding an incident
that occurred on June 4, 201l at my home at Ashland, Massachusetts ("Home")
involving Sergeant Greg Fawkes. | previously requested a full intemal investigation as a result of
Sergeant Fawkes' defamatory statements, which wera heard by third-parties, including my
qand naxt door neighbor, as well as his outragecus and threatening behavior. | know you
are very busy, but | must Insist, again, upon the initiation of a full and fair investigation of Officer
Fawkes' conduct and | wish to be heard as lo the violation of my rights as a citizen of the Town of
Ashiland,

Specifically, on June 4, 2011, at my Home, Sergeant Fawkas' made blatantly defamatory statements in
which he called me, among other defamatory things, a "scumbag,” said that “Bveryone knows you are
8 scumbag” and threatened to throw me out of the police station if | ever came down, among
numerous other threatening and defamatory statements about ma and my family. Thesa defamatory
slatements by an off-duty police officer wers completely unprofessional and uncalled for, even If he
was offended at my joke o hisWil} and for which | repeatedly apologized, Sergeant Fawkes defamed |
me in a belligerent, offensive and hostile way In the presence of my 1 and my
next door neighbor. Despite my repeated requests, and although not on duly, Sergeant Fawkes
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) rafused to leave my property when | continually requested him to do so and continued to defame
ma In the prasenca of my family and next door nelghbor.

| hereby relterate my prior written complaints against Sergeant Fawkes and make a furthar
demand upon you, as Chief of the Ashland Polica Department, for a full and fair investigation of
Sergeant. Fawkes' unacceptable conduct, pursuant to the Internal Affairs Policles and Procedures
of the Ashland Polica Department. The Intemal Affairs Pollcies and Procedures state that they are
designed to promote standards of conduct that encourage the support of the community and that
all police employeas are to conduct thamselves in a manner "as to reflect favorably on themsslives
and the departmant? Officer Fawkes' conduct falls far below that standard, and | firmly believe
that his conduct should fully investigated. | also requast that an impartial Investigator participate in
Investigating this incident to ensure the fairess and integrity of the process.

| continue to be greatly troubled by Sergeant Fawkes’ unjustified and unlawful behavior and his
ulter disrespect for me and my family. | have been equally, If not more, frustrated, however, by the
lack of response and compliance with the Police Department’s own Policles and Procedures,
which have not been followed In connection with my two requests for an internal investigation in
response to my complaints about Sergeant Fawkes.

I must, therafore, spacifically renew my request that a full and fair Investigation be held concarning

Sergeant Fawkes' outrageous behavior and defamatory statements. As you can see, | am also

sending a copy of this letter to Selectman Michas| Campbell In an atlempt to ensure that perhaps

parties outside the Police Department can bring some common sense Into the Pollce Department

and require that, pursuant to the Police Departmeant’s own Policles and Procedures, a full and fair

) Inveaﬂgaéinn Is undertaken immedlately and a proper hearing Is held as | have previously
requested.

I look forward to your prompt response.

Departmental Authority to Regulate Off-Duty Conduct:

Because this investipation involves offduty conduct on the part of the accused officer, it must be first
determined that the Department has a proper basis upon which to initiate this investigation. Not all off-duty
conduct on the part of police officers may be scrutinized by their employers. However, police officers are
subject to a higher standard of conduct, both on and off duty; therefore, offiduty conduct involving
situations impacting or reflecting upon the Department or affecting the individual's ability or fitness for
fitness for public service may be serutinized by the police employer,

In this particular case clearly Sgt. Fawkes was not on duty. However, the actions that Sgt. Fawkes allegedly
took that date and the manner in which he executed them could cause a reasonable person to believe that he
may have “self-activated” and exercised police supervisor authority and power vis-a-vis William Cavanagh,
while within the Town of Ashland and notwithstanding his official pay status.  Additionally,
Mr. Cavanagh’s complaint asseris allegations that if proven, would cast substantive doubt on Sgt. Fawkes
fitness for duty as a police officer much less a police supervisor. Lastly, Sgt. Fawkes actions, if not properly
}i:wcstigatﬂd in the course of an internal investigation, could impact the Department and the Town of
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Ashland as Mr. Cavanagh’s allegations would almost certainly be reviewed by the Federal courts pursuant
)h‘.] @42 U.S.C. Sec. 1983 lawsuit claiming 2 deprivation of rights,

Accordingly, on these bases, the Ashland Police Department has strong legitimate reason to conduct this
internal, administrative investigation. In fact, the Chief of Police and Town Officials would be remiss if
they did not,

Complaint Investigatory History:

Since Mr. William Cavanagh originally submitted this complaint on 07 June 2011, there has been a great
deal of talk and correspondence between and among Mr. Cavanagh and members of the Ashland Pofice
Department. Notably, there is some evidence that M. Cavanagh had actually withdrawn this complaini in
the face of some alternative adjudication measure proposed by Chief Rohmer. For whatever reason, this
remedy did not occur and Mr. Cavanagh wished his complaint be re-activated, which it was.

At one point, the investigation was referred to Lt. David Briggs of the Ashland Police Department for
investigation. After a modicum of investigation by Lt. Briggs, he effectively recused himself from that
investigation citing non-cooperation by Mr. Cavanagh, negative personal past experience with
Mr. Cavanagh, and a preconceived determination that Mr. Cavanagh lacked credibility, {(Conversely,
Mr. Cavanagh had no faith in Lt. Brigg’s objectivity, described him as biased and would apparently not
participate in the investigation conducied by that lieutcnant.) Moreover, as was observed during the course
of this investigation, it appears that L. Briggs has a personal relationship with the accused officer,
Accordingly, it would be inappropriate that Lt. Brigas investigate this officer or any others with whom he
has such personal ties,

o

Up until the point that this investigator was appointed to conduct this investigation, there was very little
investigation done and none of the involved officers were asked to provide written reports and/or staterments
explaining their conduct insofar as this matter was concerned. No officers have been subjected to official
departmental discipline in this matter,

Preliminary Administrative Infractions:

Pursuant to Ashland Police Department Policy and Procedure as to Internal Affairs Investigations, #4,01,
1L, (b)3WAN1), the affected employee shall be provided a written statement of the allegations against
him/her (Notification of Charges/dllegations Form) unless the Chief" determines that disclosuye might
Jeopardize an investipation. NOTE: If the employee was not notified by order of the Chicf; fs]he must
receive wrilten notification prior to any Interrogation or administrative or crimingl hearing,

Accordingly, based on an incident that occurred between Sgt. Fawkes and William Cavanagh on June 4,
2011, Segt. Fawkes was notified that he was under investigation for the following alleged violations of
administrative Rules and Regulations of the Ashland Police Department,

1. RULE 4.02 CONDUCT UNBECOMING AN OFFICER
) 2. RULE 406 UNDUE INFLUENCE
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All departmental materials, police 911 calls, police radio dispatch messages, and written incident
reports relative to the June 4, 2011 incident at 163 Concord 5t. were collected and reviewed.
Additionally, ancillary reports that refer to other contacts between the Ashland Police Department

CONFIDENTIAL

3. RULE 412 INTERFERING WITH COURSE OF JUSTICE
4. RULE 4,15 ABUSE OF POSITION
5. RULE 4,20 USE OF OFFICIAL POSITION
6. RULE 7.3  COURTESY
7. RULE 7.5  DISSEMINATION OF OFFICIAL INFORMATION
8, RULE 7.7  TRUTHFULNESS
9. RULE 13.2 FALSIFYING RECORDS
10. RULE 4,03 VIOLATING CONFLICT OF INTEREST LAW
I INVESTIGATION:

and Mr. Cavanagh were collected and reviewed,

In assessing whether Sgt. Gregory Fawkes engaged in any misconduct on the moming of Saturday
June 4, 2011 at 163 Concord St, the matter was first reviewed from beginning to end using all the

available objective evidence,

This first item is & synopsis of the 911 call that Sgt. Fawkes placed to Ashland dispatch (“control™)
regarding the matter at 163 Concord.

=

- Disp. Jamie Patriarca &
June 4, 2011 | 10:35:21 911 Sqt. Greq Fawkes

Sgt. Fawkes contacts Ashland 911 dispatch and inquires of the dispatcher
a8 bto who is working. (Fawkes seems familiar with this dispatchar and
¢alls her by her first name Jamie.) The d4di techer informs Sgb. Fawkes
that the following officera ars working: Driscoll, Billy (Fosater), and
Steve (Eanella). She then added the name Joa.

Fawkes first selects Driscoll and asks bhe dispatcher whether he was ocut
at the station o on the road but mid-thought ingquizes who is available
at the moment. The dispatcher informs Fawkes that all the road officers
are tied up at the moment.

The dispatchey then informs Pawkes that “Billy was there” and Fawkes
then aske whether Billly is out at the station, The dispatcher informs
Fawkes that Billy is up on Harxris Lane.

Fawkea ends the ¢all by stating that he will call Billy wia cell phone,
(Presumably, the officer Fawkes is to gpall ds Officer William Foster.)
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This second item represents the synopsis of the second 911 call that Sgt. Fawkes made to Ashland
dispatch 2 and one half minutes later,

Disp. Jamie Patriarca &

June 4, 2011 10:37:03 8qt. Greq Fawkes

Sgt. Fawkes calls the dispatcher once again. As soon as Fawkes aald to
her, “Jamie”, she immediately recognized Fawkes’ voice and says to him,
"still going right to voice-mail isn’t i7" Fawkes repliea that it waas.

Fawkes then asked the dispatcher to have Billy (Foster] call his eall
phone ASAP. The dispatcher (Jamie) gesmez accommodating and save to
Fawkes, "I can try, his phone 1s Ffad up®,

With that Fawkee asks whether thera ils anybody who can clear, "I kinda
need somebody® .

The dispatcher replied thaet he in clear, I can send somebody” . With khak
the dispatcher said to Fawkes, "I can try to have him call vou”., With
that PFawkes replied, "Well T nead him to call me first, that‘s the
Ehing”, The dispatcher then told Fawkes that she would have the officer
(presumably Fester) to call him and if need be Lo come into the station
to make the call.

LWith that Fawkes said OK and the call was completed. =1

In this third item, Officer John Driscoll calls on the police radj the dispatcher and notifies her
that he is clearing a prior calls and is procceding to the area of “{] asgist Sgt. Fawkes,
Because there were no radio or text messages sent to Officer Driscoll regarding the matter at i
, 1t is presumed that either Sgt. Fawkes, dispatch, or both may have contacted Officer
Driscoll via cell phone to advise him as to the location and circumstances surrounding this call, This
is & common practice within the Ashland Police Department. As these are private, unrecorded cell
phones in use here, there s no recording of the messages conveyed as are the dispatched center calls,

=)

| Digp. Jamie Patriarca
June 4, 2011 |10:41:34 | Radio | A6 Officer John Driscoll
| 14 Officer Wm. Fosater

A6 (Offiver Driscoll) contacts control (dispatch) and netifiecs the
dispatchex that he is now clear from a call on The
officer indicated that the investigation there is ongring and that he
will prepare a brief report. Officer Driscoll then adds that he ia
reaponding to aseist Sgb. Fawkes on “an issua® .
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In this item, Officer John Driscoll reports to dispatch as being on-scene at (IS The
officer reports that Sgt. Fawkes is there as well.

Disp. Jamie Patriarca &
June 4, 2011 10:43:51 | Radio |Al4 Officer Wm. Fostar
L6 Officer John Driscoll

Control calls Ald and acks if ne is available vo *7* (atcp 1nto) to the
gtation. He responde in the affirmativa.

B6 (Officer Driscoll) then notifies control to ghow him at that
logation with Sgt. Fawken,

This item reflscts Sgt. Fawkes’ third call that morning to Ashland 911 dispatch. This message
comes in at almost the identical time that Officer Driscoll’s artival advisory is made over the police
radio, In this 911 message, Sgt. Fawkes reports to Ashland dispatch that he was driving down

because someone there was reportedly harassing .o .mi that he was “flagged
down” by someone. Comecidentally, the person that reportedly “fagged down” Sgt Fawkes was
William Cavanagh; the man that Sgt. Fawkes alleges harassed his Also in this message, the
dispatcher notifies Sgt. Fawkes that Officer Driscoll is on the way but by this time, Sgt. Fawkes
seems to know that already.

) The |Disp. Jamie Patriarca &
June 4, 2011 | 10:44:08 Sqt. Greg Fawkes

Sgk. Fawkes calls %11 and informs Dispatcher Patriarca (again,

whom he refers to famillarly as Jalwe) and informs her that he is

on

Ha then adds that he was “just driving down the atreet because
somebody was harassing my @y and they flagged me down”. "“It's
Bill Cavenagh, juet so you know”. The digpatcher than kmowingly
{and seemingly sarcastically) replies, “oh, great®.

Wwith that the dispatcher and Fawkes talk over each other. Fawkes
tells the dispatcher that John Driscoll was going to asslst him,
At virtually the same time, the dispatcher says, “you are out
with Bill Cavanagh and John Driscoll on his way"”. Fawkes then
gtated to her, "Yeah, John Drismcoll is going to asgist me”.
fCiearly, Fawkes knew Driscoll was one the way by this point in
time; before the dispatcher informed him of that.)
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In the following item, Officer Driscoll’s radio transmission is that he is clearing the

St. scene and will be beginning the process of obtaining a harassment order. Interestingly, Officer
Driscoll’s statement that they both (presumably he and Sgt. Fawkes) will be coming into the station
did not ultimately transpire. After having lof: NP, ho and Sgt. Fawkes went to Officer
Fawkes® address so that Officer Driscoll could interview J GG

June 4, 2011 1&:50:4lf

A6 (Officer Driscoll) calls inte dispatch directing the
dispatchey to “show us clear from that location”, “werll both be
coming in to the station',

Disp. Jamie Patriarca & Ae
Qfficer John Driscoll

In this item, Officer Driscoll reports to the dispatcher that he will be on{ NSNS the residence
ofthe in order to complete this harassment order application,

Diesp., Jamie Patriavca & Ag d
Officer John Driscoll ]

June 4, 2011

A6 (Dfficer Driscoll) notifiaes dispatcher to put him out at that
location on a follow-up. [(Pr ¥ "that location® referenced
by Officer Driscoll was the % ragidence . where
Officer Driscoll was to speak wi J

Less than one hour after first departing Concord St, Officer Drisco] returns there to attempt to serve
William Cavanagh with the completed and approved harassment order. Service is unsuccessful as
Mr. Cavanagh is not home at that time,

. p. Jamie Patriarca & |
June 4, 2011 A6 Officer John Driscoll | i

A5 (Driscoll} calls dispatcher and informs them that the party is
not home and that he will dttempt Lo make service later when they
can make service in hand.
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Less than one hour thereafter, Officers Foster and Driscoll locate Mr. Cavanagh at his address and
serve him the Harassment order.

Disp. Jamie Patriarca &
215 Officer William Foster

als (officer Foster) notifies contrel that he will be out with
him (presumsbly Cavapagh) and that he will “let them know”. |

The following two items represent the call records of the two calls fo T or the
morning of June 4", 2011,

and the subsequent return to for the unsuceessful attempt to serve the Harassment order
to Mr, Cavanagh.

11-6367 1037 Phone - INVESTIGATION REPORT TO FOLLOW 2

*all Taker: JP - Patriarca, Jaime

Location/Addrena:

Palling Party: FAWEES, GREG @ 137 MAIN ST - ASHLAND, MA 01721 SN
88N; 00O00LTTSS DOB: 00/00,/0000 Race: W Sax: M

Tnvolved Party: CAVANAUGH, WILLInM g - ASHLRND, MA 01721

Unit: A6 Driscoll, Joln

Diap-10:39:28 Enrt-10:39:32 Rrvd-10:35:33 Cled-11:48:01

Locabion Changa: [AS LO0OOOD45] ASHLAND POLICE DEFT - 137 MAIN 5T [Modi Eled:

06/04,/20111055]

Location Change: (N iMﬁiEi—ad: 06/04,/20111055]

Location Change: (Modified: 06/04/20111146]

Unik: Ald FOSTER, WILLIAM

Arvd-11:46:38 Clrd-11:48:01

Rarrative: Patrlarca, Jalms

officer Driscoll asaisted a resident with a harassment issus. Resldent wao imsued 8 no
harassment order. Cfficer Driscoll and Foster attempted ko perve. Unabla to locate the
party at this bime, Clear, Officer Drisesll will file a report.

Befer To Incident: 11-358-0F

This second call record reflects the subsequent service of the harassment order to William Cavanagh
at his address,

11-6374 1346 Inltiated - FOLLOW-UP INVESTIGATIO MESSAGESUMMONS DELIVERE 2

Call Taker: JP - Patriarca, Jaims

Locatlon/Rddressa: 163 CONCORD 8T

Biepatch Log From: 06/04/2011 Thru: 06/04/2011 0700 - 1500 Printed: 12/08/2011
Initiated By: Al4 - FOSTER, WILLLIAM

Unit: Al4 FOSTER, WILLIMM

Arvd-13:46:100 Clxd-13:56:08

Unit: A6 Driscoll, John

Arvd-13:50:58 Clrd-13:56:08

Harrative: Patriarca, Jalme

0fFicerg Driscoll and Foster perved a ciwvil harassment order in reference To 11-357-0F,
Claar, order was served in hand,

The first represents the original rcainnsr. to (R, (- location change to s e
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Officer Incident Reports:

Officer Driscoll filed the following report on June 4, 2011 as to the matter involving Sgt. Fawkes
and Mr, Cavanagh;

On June 4, 2011 at approximately 1037 hours | responded to , to take a
report of harassment that had Just ocourred. Upon my arrlval | was met by Sat. Grag Fawkes
wha stated to me that Wililam Cavanagh has been harassing his while
she Is walking around fown for exercise. The harassment has happensd multiple times In the
past months and today Cavanagh attempiad to gat o come to his house.

At this time Sgt. Fawkes and | altempted to speak with Cavanagh at his residence, Cavanagh
became lrate and began to scream and shoul at both of us. He was yalling at Sgi. Fawkes
stating, "You're a fucking punk, you deserve it after wiat yaur did to my p In Billerica and
forced him to check Into Proteclive Custody. You bolter go get a restraining order fo keop me
away, you punk." | attempted to ask Cavanagh what had cccurred and agaln he became Irate
and belllgerent towards Sgt. Fawkes and . Cavanagh stormed inta his house and refused to
talk to us anymore. At this time | went to the Fawkes rasidence to speak with

ted lo me, "He Is always trying to get my cell number and keeps pushing by trying to
get 1o me on Facabaok and following me when | am walking. Today he was following me in his

truck and sald to me & 1o my house and give me your number when your bozo husband iz
not around.” ﬂatat&d her s on her cell phone and heard his
harassing comments, and she would be able to varify all the above Information, I

stated to me she was In fear and needed to take steps to keep Cavanagh away from her. |
contacted the on call Judge for an emergency Harassment Prevention Crder. Judge Dennis
Curran approved a Harassment Prevention Order to be served to Cavanagh with an explration
of June 6, 2011 at 1600 hours. (EENEEEE® was advised that she nesded lo report lo
Fr%m!ngham District Court In the marning of Juna 6, 2011 to apply for a mere permanent arder
to be sarved.

Al approximately 1350 hours | was able to make contact with Cavanagh at his residence. While
serving Cavanagh with the order, Cavanagh stated, "You know he fucking set my @@ up in
Blllerlca flashing hls badge in the |ail eausing my kid to get put In protective custody making his
life fucking miserable. But, this has besn going on for a while with hisGEP walks by my
heuse wilh her dog, | do flirt s Just me, 11 stay away from her."

Thera are no criminal charges to be filed at this time (I was content with Just having
a Harasement Pravention Order put In placa,
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Officer William Foster filed the following report on June 7%, 2011 referring to June 6™ service of the
extended Harassment order to Mr. Cavanagh. In his report, Officer Foster makes mention of
comments that Mr. Cavanagh reportedly made threatening to file a complaint with the Ashland
Police Depariment against Sgi. Fawkes unless the Harassment order is vacated, Officer Foster, in
his reports to this investigator, states that Sgt. Fawkes directed him to file a report as to the service of
Harassment order as well as the statements of Mr, Cavanagh.

On this date | was assigned to the 3 P to 11 PM shift. At roll call there was a 258E
harassment order to be served. The order was to be served to Willlam Cavanagh of @pe
v Ashland.

When | started my patral shift | went to F to sea If Mr. Cavanagh was home.
When | arrived | saw that Mr. Cavanagh's truck was parked In the driveway. | then called
dispatch to advise them that | would be attempting to serve the order. | want to the front
door of the residents and knocked on the door. Mr. Cavanagh came to the door | advisad
him that | hed a Harassment order for him. Mr. Cavanagh opened the door and | gave him
the order. Mr. Cavanagh then said "] want him to take this off". | sald, 1 don't think that
going o happen. | assumed that Mr. Cavanagh was referring to Sergeant Greg Fawkes,
tha of the vicim, Mr. Cavanagh then said if he doesn't | will have to file a

aint With the department on him. Mr. Cavanagh then asked me how to flle a
complaint. | sald that he could to the station and ask for an officer complaint form. | sald
that it would ba processed up through the chaln of command through Sergeant to the
lieutenants, | told Mr, Gavanagh that technically it was [ vwas the person who
had the order. Mr. Cavanagh made a face and sald "Ya | know". Mr, Cavanagh sald | donvt
iike rl—:amdma or Wildman because of what they did io my.uman thay went to the |all to
ses him.

| told Mr. Gavanagh that it was a harassment order not a restralning order. Mr. Cavanagh
gald that it didn't matier bocause he was never going to say anything to
agaln. | told Mr, Cavanagh, then the order wesn'l a problem as long as ha didn't have any
contact her, Mr. Cavanagh told me that I had been walking by his house for a
couple years and that many times he had spoken to her. Mr. Cavanagh sald that a few
times ha had seen her with her husband, Mr. Cavanagh said that ha knew that GEEEEES
sang and he said "1 know some people in the business” and | wanted to get a CD from har.,
| said yes but this time you drove up besids her as she was walking. And that made
@ vory uncomfortable. Mr, Cavanegh said that he Just wanted to give her his cdll
phone number so she could call him. | teld Mr. Cavanagh that he also said something o
bout Sgt. Fawkes. Mr, Cavanagh yes | fold her to call me when
wasn't around. | told him that he crossed the line when ha brought Sgt. Fawkes Into it.

During our conversation Mr, Cavanagh then sald that he though Sgt. Fawkes was very un
professional when he came to tha houss with the other officar.
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Officer Michael Dionne filed the following report on November 01, 2011 regarding an October 27
2011 incident at the Mindess School in Ashland. (I note that the information management
management system in place at the Ashland Police Dept, indicates that this report was “modified” on
November 15, 2011). In that incident, Sgt. Fawkes contacted the officer directly via cell phone to
inform him that William Cavanagh has breached the no contact provision of the Harassment Order
that (D 1ld at that time (and to this date) against Mr. Cavanagh. Both (- and
Greg Fawkes were present at the time of this occurrence. Spt. Fawkes has strongly asserted that
Mr. Cavanagh is keenly aware ofthe type of car that the Fawkes’ own so, unquestionably, this was a
knowing and willful violation of the contact provision of the harassment order,

On Wednesday October 27, 2011, while on regular patrol In marked crulser A«10 |
recaived a call from Sqt. Fawkes, He slated that his@llwas at the Mindese School and
CAVANAUGH, Wiiliim violated the 200a crder thal hi s aut on him. Sgt,

Fawkes said hi s In line walting to plck herdiiup and Mr. Cavanaugh park his
car next to hisgli (Approx. 2 feet away) Sgt. Fawkas sald the front of Mr. Cavanaugh
truck was poiting (sic) towards the rear, passenger door of @Bvehicle, aimost as If he
was going lo block Mr. Cavanaugh then got out of the vehicle and want to talk to
the person parked behind Mr. Cavanaugh then got back into hig
vehicie and drove away. Sgt. Fawies advisad me that Mr. Cavanaugh knows what type
of vehicle hi Ives, even admiiting this fact in court, and wanted Mr, Cavanaugh
advised of this viclation, | then told Sgl. Fawkes that | would see if | could locate Mr.
Cavanaugh and advise him of this fact,

Upon my arrival on Concord St, llacated Mr, Cavanaugh parked on the side of the
read, | parked my crulser behind his pickup truck and went e talk to Mr, Cavanaugh, |
went to Mr. Cavanaugh's pick up ani sald, "Bill I'm not getting In the middle of your

dispute with Sgt. Fawkas and I'm Just here to advise you that you neead to stay
away from r you will be In viglation of the court order, Mr. Cavanaugh then yelled |
don't know what you are talking about 'm just pleking up my g™ then sald, "Bill it's my
Job to enforce the court order | am not going to argue with, you stay away from /il
mnr you'ra goling to ba arested. Do you understand ma?" Mr. Cavanagh then
yelled he did not know 5 at the school and did not understand why
I was there. | again strongly advised Mr. Cavanaugh to stay away fmmb
and asked him if he understood ma. Mr, Cavanaugh just stared at me and did not give
me an answer. | rapeated my question, this time a [itle louder. Mr. Cavanaugh then
yellad, "l know what the order saysl" | then walked back to my vehide and had dispatch
lag my encounter,

The fact that Officer Dionne did not arrest William Cavanagh is troubling.  Pursuant to
Massachusetts Genera] Law Chapter 25888 states as follows (in pertinent pare);

Law offlcers shall make every reasonable effort to do the following as part of the
emergency responsea;

(8} arrest any person that a law offlcar witnessed or has probable cause to baliave
violated a temporary or permanent vacats, restraining, stay-away or no-contact
order No law officer shall be held liable in a civi action for personal Injury or proparty
damage brought by a party 1o an Incident of abuse or for an arrest based on probable
cause when such officer acted reasonably and In good faith and in compliance with thig
chapler. Whenever a law officer investigates an Incldent of harassment, the officer shall
immadiataly flle a written Incidant report In accordance with the standards of the law
officer's law enforcement B0enNCY...
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The fact that Officer Dionne failed to execute the arrest of William Cavanagh clearly placed him in
violation of this provision regardless of the preference of the complainant/victim as to their desire to
arrest or simply warn the subject of the harassment order. This neglect of duty may needlessly
expose the Ashland Police Department and the Town to unnecessary liability.

Officer Report Requests & Responges:

Ashland Officers Driscoll, Foster, Dionne and Sgt, Zanella were all requested to provide written
reports as to their observations, statements and actions with respect to Mr. William Cavanagh in the
matter of June 4, 2011 and other events since then. Each was asked to provide a narrative of the
activity as they knew and each was then asked to respond to specific questions. The following is a
synthesis of the question posed to them and their responses.

Officer John Driscoll:
1. Who was your supcrvisor on this shift that date?

On June 4, 2011, I was assigned on an overtime shift, 0700 hours to 1500 hours. My supervisor
that day was Sgt. Steve Zanella,

2. Indentify who notified and/or directed you to respond to the location of NN cn
June 4, 2011,

I received a call from Ashland Control, via radio or Mobile Data Terminal (Unsure which one),
to respond to — to assist Sgt. Fawkes with a report of harassment.

3. Describe how you were notified to respond to the Jocation ot NSNS on June 4, 2011,

I received a call from Ashland Control, via radio or Mobile Data Terminal (Unsure which one),
to respond to to assist Sgt, Fawkes with a report of harassinent.

4. What were you told in this notification?

I received a call from Ashland Control, via radio or Mobile Data Terminal (Unsure which one),
_ to respond to (N to assist Sat. Fawkes with a report ofharassment.

5. Did you have any cellular telephone conversations with any person before, during or after your

response to this call on June 4, 2011 regarding this incident? If yes, identify with whom these
calls were made, who initiated them and what the content of the conversation was.

I do not remember any cellular conversation with anyone prior to arriving S
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6. Upon your arrival to the area of on June 4, 2011, describe your observations as
to all persons present, their identities, their relative locations, and locations of vehicles? Please
include your own exact location throughout this incident as well.

When 1 arrived ot (SN | obscrved M. Cavanagh and Sgt. Fawkes in the driveway
of that residence.

7. Describe the vehicle and clothing attire of Sgt. Fawkes at this location June 4, 2011,

I do not remember what Sgt. Fawkes was wearing cxactly, but it was civilian clothing, or what
vehicle he was operating.

I do not remember what Mr. Cavanagh was wearing or what vehicle he was operating.

8. Was Set. Fawkes working as an Ashland police official at the time of your response to the area
ﬂbnn June 4, 20117

To my knowledge Sgt. Fawkes was not assigned on duty that day.

9. Was Sgt. Fawkes engaged in any official or police activity during your response to this location
on June 4, 20117

To my knowledge Sgt. Fawkes was there supporting hisdlvho was the JENER ond T was
there for the investigation.

10. Was Sgt. Fawkes engaged in an “investigation” during this incident atGEENNNER .-
June 4, 20117 If s0, what was that investigation?

Ne direct response,

11. What comments, if any, did William Cavanagh make toward you or Sgt. Fawkes during this
incident? ,

No direct response,

12, What comments, if any, did Sgt. Fawkes make toward you or William Cavanagh during this
incident?

I did not hear anything come from Sgt. Fawkes during the time [ was present.
13. Describe the demeanor of Sgt. Fawkes at the time of this incident.

Sgt. Fawkes appeared upset, but he maintained his bearing, professionalism, and did not say
anything in front of me that would be incriminating,
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14, Describe the demeanor of William Cavanagh at the time of this incident.

As my report states Mr. Cavanagh was irate, he wouldn’t speak directly to me, but was
belligerent towards Sgt. Fawkes.

15. Did Sgt. Fawkes state, comment to or allude to Mr. Cavanagh's criminal record and/or Ashland
police record during the course of this incident? If so, detail that comment.

Sgt. Fawkes did not speak about Mr. Cavanagh’s criminal record in front of me, he did not speak
ahout Mr, Cavanagh's g in front of me, and he was not discourteous at any
time in front of me.

16. Did Sgt, Fawkes state, comment to or allude to a past matter involving his (Cavanagh's) gl
qa—uring the course of this incident? Ifso, detail that comment.

Sgt. Fawkes did not speak about Mr, Cavanagh’s criminal record in front of me, he did not speak
ghout Mr. Cavanagh’s RS front of me, and he was not discourteous at any
time in front of me.

17.Did Spt. Fawkes make any comment to Mr, Cavanagh that a reasonable person would
characterize as discourteous?

No direct response.

18. Was the term “scumbag” or functional equivalent thereof uttered? If yes, what were those
comments and who uttered them?

I do not recall the term "scumbag” being used by either party.

19. Was the term “punk” or finctional equivalent thereof uttered? If ves, what were those comments
and who uttered them?

The term "punk” was used by Mr, Cavanagh towards Sgt. Fawkes as stated in my report.

20. Deseribe the actions and/or comments of IR

P had cxited her home just prior to Mr. Cavanagh entering it. She had asked what
was going on and Mr. Cavanagh had grabbed her and told her to get back into the house.

She entered the home at this time and Mr, Cavanagh followed behind her.
21. Did Sgt. Fawkes make any comment toward _and what were those comments?

Sgt. Fawkes did not make any comment that I can recall towards NN
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22. Did you observe what neighbors observed and/or overheard this discourse? If so, what were their
locations?

I did not observe any neighbors in the area al the time of this incident,

I actually would have interviewed any other witness fo this incident due to M. Cavanagh not
speaking with me,

23.Did Mr. Cavanagh demand Sgt. Fawkes leave the Cavanagh property? If yes, what was
Sgt. Fawkes’ response?

Before Mr. Cavanagh went into his home, he told Sgt. Fawkes and me to get off his property, I
advised Mr. Cavanagh 1 was investigating this and | needed to speak with him. He just ipnored
me and went into his home.

24.Did you have any conversation with Mr. Cavanagh during this incident? If yes, detail that
conversatior,

There was no formal interview with Mr. Cavanagh.

25, Did William Cavanagh ask you “to do something” (or the functional equivalent thereof) during
this incident relative to Sgt. Fawkes? 1f yes, what was that request and what was your response?

Mr. Cavanagh never requested anything from me, T informed him on his way into his home that
needed to speak with him, because I was investigating this, I never stated Sgt. Fawkes was
investigating this incident,

26. Did you inform William Cavanagh that Sgt. Fawkes was on an “investigation” or some other
comiment to that effect?

Mo dircet response.

27. During your service of a harassment order to William Cavanagh, detail your conversation with
him.
During the service of the Harassment Order, Mr. Cavanagh had calmed down, and still was upset
with Sgt. Fawkes. He stated how Sgt. Fawkes set up his kid. He admitted to approaching
O < aicdl it was in his nature to flirt, and that he would stay away from her,

28. During this service, did you offer an apology or similar statement to William Cavanagh? If yes,
detail that discourse,

I never apologized to Mr. Cavanagh due to the fact | didn’t do anything wrong.
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29, Did you file a written report as to this incident?

Yes I filed a report that day under incident 11-358-OF, and also spoke with Judge Dennis Curran
who approved the Harassment Prevention Order.

30. Did you have any discussions with your supervisor before, during or after your response to this

incident? If yes, detail the content of those discussions.

My supervisor was notified step by step on this incident, and was also notified of the Harassment
Prevention Order.

There are no specific details to our conversation that T can remember. Just the normal
conversation that T was clearing (MMNNER hending to speak with @RS, submitting
a Harassment Prevention order and it was approved, and completion of service to the order,

When completing my report and folder, I did observe Mr. Cavanagh’s lengthy BOP, and did ask
other Officers about him to gain knowledge of what kind of person I was dealing with.

. Since the incident of June 4, 2011, have vou had any discussion with Sgt. Fawkes regarding that

incident? If yes, detail those discussions, when they occurred and identify who initiated those
discugsions,

1 did have conversations with Sgt. Fawkes since the incident, but in concern for R and ge
well being, there was nothing discussed as far as what had occurred on June 4th.

I was also concerned for my family as well at this time, where I live in town also, I also did not
know of Mr. Cavanagh and his background till this incident ocourred,
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.

What was your official assignment that date (June 4, 2011)7
My assignment that date was overtime supervisor 7AM. to 3 P.M.

On June 4, 2011, were you made aware of an incident at S (h:t date? If so, detail
what knowledge you had of that call.

Later that date [ was advised through conversation that an incident oceurred

Officer John Driscoll and Sgt. g Fawkes were at the station, (Later that day, not sure when)

they were having conversation about Sgt. Fawkes going to Cavanagh’s home in response to
ming home upset about what Mr. Cavanagh had to say to hile she

was walking her dog in the Town of Ashland,

How did you become aware of the incident at~ that date?
Having conversation with Greg Fawkes and John Driscoll.

Was an Ashland police officer directed to respond to that location? If yes, identify that officer
and indicate who directed that officer’s response and the means of this notification,

I was not aware of an officer being directed or sent to {his incident. I do know that Officer John
Driscoll went to that address at the same time Greg Fawkes was there,

. Did you respond 10_ during the course of that incident?

I did not respond to that address during the incident,

At any time, were you aware that an off-duty Ashland police sergeant was involved in this
matter? If yes, when were you so notified and by whom?

Yes, later on that same day Officer Driscoll and Fawkes were discussing the matter in the station
I was made aware of Greg going to that address, Officer Driscoll responding and the reasons
why Greg went there. (Insults towards Ms. Fawkes)

What was Sgt. Fawkes duty status this date?

Sgt. Fawkes was not on duty.

To your knowledge, was Sgt, Fawkes engaged in any official and/or police duty ad
. this date?

No not to my knowledge.
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9. Have you had any discussion with Sgt. Fawkes as to this matter? If so, when and what discussion
was had,

Yes. Later on June 4th I had conversation with Sgt. Fawkes. Greg stated to me, Bill Cavanagh,
stopped hisafifPwhen she was walking her dog on a public way in Ashland. Sgt. Fawkes
reported this has happen several times with his&nd Bill Cavanagh, (The contents of what
Bill said to is better heard from Greg due to the fact I have heard many accounts of
what was aaid and do not know what is rumor or fact,)

10. Did you have any discussion with Officer Driscoll regarding this matter during his shift on
June 4", 20117 If yes, detail that conversation,

Yes, | had conversation with Officer Driscoll. He reported he responded to Concord St. when he
heard Greg was going to that address. He stated it was just a verbal confrontation between Bill
and Gregg. Bills came out and wanted to know what was going on, John reported Bill
pushed his @into the home.

11, Since the incident of June 4, 2011, have you had any discussion with Officer Driscoll regarding
that matter? If yes, specify when and detail the content of the conversation,

No I have not.
12, Did you take any official action with respect to this matter? If so, what actions did you take?
No I did not.

13.1s there any special policy, procedure, practice or custom in place with the Ashland Police
Department to police responses involving police personnel? If yes, identify same.

Policy and procedures address officer response to calls for services. 1 do not know of any
customs or practices with regards to this type of incident.
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Officer William Foster:

1. Since this incident, have you had any discussion with Sgt. Fawkes regarding that incident? If yes,
detail those discussions, when they occurred and identify who initiated those discussions.

On 06/06/2011 after serving the 258F harassment order to William Cavanagh I returned to the
station. Sgt. Greg Fawkes was in the day toom speaking with some of the officers. Sgt. Fawkes
asked me how it went, meaning the service of the 258E order I served to Mr. Cavanagh. I told
him that 1 didn’t have any problems. I then told Sgt. Fawkes what Mr. Cavanagh had said to me
while we were speaking. The fact that he (Mr. Cavanagh) was asking me how to file a complaint
with the department against Sgt. Fawkes, because he thought he was unprofessional, and that the
(Mr. Cavanagh) said "I want him to take this off"

Sgt Fawkes then asked me to write a report on the service of the 258E order and to the
statements that Mr. Cavanagh made to me, [ told Sgt. Fawkes that [ would write the report.

From that date, I do not recall speaking to Sgt. Fawkes on the incident concerning William
Cavanagh,

(Officer Foster also submited a copy of his incident report June 7, 2011 detailing his service of a
harassment order to Mr. Cavanagh. The text thereof is reported earlier in this investigatory
report. )
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Officer Michael Dionne;

On October 26, 2011, how did you receive the call notifying you that William Cavanagh was in
violation of the harassment order?

1 received a phone call from Sgt. Fawkes about the violation of the harassment order.

Why was this call not made to the conventional 911 emergency phone ling or police business line
at the Ashland Police Dept.?

The violation had already occurred and Sgt. Fawkes simply wanted Mr, Cavanagh advised ofthe
violation. It was also my understanding that Sgt. Fawkes called the business line and advised
dispatch of the situation.

Was (D present at the David Mindess School that date?

Yes.

Did you have occasion to speak with either Greg o BB awkes at the Mindess School that
date? If yes, who did you speak to and what information did they impart to you?

No,
Did you charge Mr. Cavanagh with a violation of the harassment order? It no, why not,

Na, —is in fear of Mr. Cavanagh and did not want to go to court again. She simply
wanted Mr, Cavanagh advised of the situation and that is what I did,

Was dispatch made aware of this call prior to your arrival at the David Mindess School? If yes,
at what point was this notification made?

Sgt. Fawkes called dispatch prior to calling me. | radioed digpateh when [ located Mr, Cavanagh
on

Who was you supervisor that date?
Officer Magnani was O.1.C.; Lt Beaudoin was also on duty,

Was your supervisor made aware of your response to the David Mindess School that date? If yes,
when was this notification made?

1 do not recall,
Who directed you to prepare the incident report 11-759.0F7

Lt. Beaudoin
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) 10. Did you have any discussions with your supervisor before, during or after your response to this

11

incident? If yes, detail the content of those discussions.

Yes, Lt, Beaudoin and [ discussed the situation after [ cleared. Lt Beandoin just stressed that it
was important to do a report of the situation just to cover myself. I explained to Lt. Beaudoin
that Mr. Cavanagh was yelling and [ yelled back so they would probably be receiving a
complaint against me. Mr. Cavanagh came in after to discuss the incident soon after but did not

put in a complaint,

. Since this incident of October 26, 2011, have you had any discussion with Sgt. Fawkes regarding

that incident? If yes, detail those discussions, when they occurred and identify who initiated
those discussions,

Yes, to make sure id not want me to summon Mr, Cavanagh to court. He again said his
@ id not want to take this option,
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IV. INTERVIEWS:

After gathering and reviewing the aforementioned documents, this reporting officer proceeded to
contact the complainant and potential witnesses to arrange for interviews with them. Unless noted
otherwize, each interview was conducted in-person and was audio-recorded.

To date, the persons intervicwed are as follows:
1} Mr. William Cavanagh

G G e

via telephone, not recorded)
el {via telephone, not recorded)
5) ohn Driscoll

6) Sergeant Gregory Fawkes

Mr. William Cavanach:

On 14 December 2011, Major Bdward J. McGinn, Jr. interviewed Mr. William Cavanagh at Ashland
Town Hall. Also present for thig interview was Lt. David Beaudoin,

Interview Summary-

On Wednesday, 14 December 2011 at 0900 hours, Mr. William Cavanagh appeared at Ashland Town
Hall to be voluntarily interviewed by this reporting officer. In attendance at this interview was Ashland
Police Department Lt. David Beaudoin. Mr. Cavanagh brought notes with him to the interview and
referred to them throughout. This interview was audio recorded with the permission of Mr. Cavanagh.

The following is an account of the interview in summary form. It is not a transcript.

At the outset of the interview, Mr. Cavanagh volunteered some background information which is as
follows: Ashland resident for 20 years, “church-goes”, youth sports, and active in public education as
having been a member of the Special Education parent Advisory Council in the past. Mr, Cavanagh
indicated that he is a business owner in the masonry construction field working in the metro-west area
to include Ashland. He is married and is the father of saii SN <= s of age. Only
the esides at home.

When 1 called Mr. Cavanagh’s attention to the day of June 4®. 2011, he responded by saying that
frequently walks by his house at b in Ashland, perhaps a couple times
a week and thatg@iy has does this for about the past two years, Mr. Cavanagh reports that he often
engages @Pin small talk as @ passes by his home if he happened to be out or on the way out of his
home. Mr. Cavanagh reports that he always knew who ‘WRB and knew that she was the
Sgt. Gregory Fawkes of the Ashland Poplice Dept. Moreover, Mr. Cavanagh knew to
be a personal fitness trainer and that‘ was in the music industry as he had a friend who did the same
in local venues.
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Mr. Cavanagh directed my attention toward June 2™ of 2011 which was the Thursday before the
June 4 altercation at S On this day, Mr. Cavanagh claims that while he was driving on
his street, he observed both Greg and S SSweSSEER walking by his home. On that occasion, he said
nothing and merely went home.

On Saturday June 4", 2011, Mr. Cavanagh was reportedly doing some work on his home and as a result
was making trips back and forth fo the lumber yard. As he left his home on one of these trips, he
spotted (SN walking nearby his home and he stopped by &ic engage Wi
conversation. On this occasion Cavanagh said tof R “why don’t you take my cell number so
that you can call me when you are coming by my house again but not when you are with your
husband”.

When asked what was the purpose of this comment, Mr. Cavanagh replied that is was a “stupid, silly
flirtatious comment that I have made a many of’. He then quickly added that the comment was not
vulgar or lewd. Mr. Cavanagh then stated that at the time this comment was made,

was on her cell phone to someone unknown to him.

When further questioned about this comments, Mr. Cavanagh seemed remorsefil and stated that it was
not made maliciously. He did agree with me that it was at the very least, “edgy”, He ended by saying,
it was not over the top”,

After making this comment, Mr. Cavanagh then reportedly headed off to the lumber yard.

Upon Mr. Cavanagh’s return home later that morning, he observed Greg Fawkes in his personal pickup
truck parked in his neighbor’s sidewalk. Mr, Cavanagh claimed that immediately upon making this
sighting, “I knew” what was up and he concluded that it may have been Greg Fawlkes on the other end
of the cell phone and that he overheard the comment that he had made to SEPP:d that Grep was
there to confront him about the comment,

As Mr. Cavanagh arrived in front of his home, Fawkes parked his truck in the neighbor’s driveway
across the street (that o i ). From inside the truck, Fawkes shouted to
Cavanagh, “What did you say to my " Mr. Cavanagh stated that at that point in time, he was
absolutely clear on what the issue was and that it was his initial intent to apologize and tell Fawkes that
he will never speak with his @il again.

At that juncture and while still seated in his truck, Greg Fawkes reportedly embarked on a series of
derogatory insults directed toward Cavanagh. Mr. Cavanagh recalls these comments to consist of
“dirtbag”, “scumbag”, ef al. With that, Cavanagh yelled to Fawkes, “Get outta here”, and he then
proceeded to walk toward bis house,

At the time of this exchange, Fawkes was in his private vehicle, he was not in uniform and he appeared
not to be armed,

Throughout this initial exchange, Mr, Cavanagh's neighbor YN w=s out in his yard
observing what was transpiring,
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Cavanagh described that day as a warm and sunny one. Accordi the windows to his home were
open and his « NN who were in the home at& were able to overhear the
exchange between him and Sgt. Fawkes,

Mr. Cavanagh then observed Greg Fawkes on his cell phone making a call, Cavanagh surmised
(correctly) that Fawkes was calling the Ashland police to have a cruiser sent to that Iocation. With that,
Cavanagh backed his truck into his driveway.

Very shortly thereafter, a marked Ashland cruiser pulled up to that location. (M. Cavanagh did not
know the identity of the officer.) Upon that arrival, Greg Fawkes reportedly parked his car in front of
the Cavanagh home, got out and then came into the Cavanagh yard on foot whereupon he again asked,
“What did you say to qupil@” Mr. Cavanagh then began to apologize but this was reportedly met
with an immediate tirade of verbal insults from Greg Fawkes. Cavanagh recalls Fawkes as saying,
“you're a scumbag”, “everyone thinks you're a scumbag” and then Fawkes reportedly made verbal
reference about Cavanagh’s police record,

Mr. Cavanagh commented to me at this time that he did in fact have a police record, that he “had o
past” but that it was 25 years ago. Mr. Cavanagh then added that he was curious why Greg Fawkes
would pull a “BOP” report (Bureau of Probation) on him and what were the rules relating to those
inquiries,

{Returning to the incident...) Cavanagh then stated that he told Fawkes to leave his property. When
Fawkes failed to so depart, Cavanagh reportedly tumed to the other officer (Officer Driscolly and
demanded that he get this guy off of his property. In response the officer reported replied, “He’s on an
investigation”, Cavanagh then repotted replied to the officer, “Bullshit, he isn’t on any investigation,
get him outta herel” Mr. Cavanagh stated that this officer merely stood there and did not do anything,

During the course of Fawlkes reported verbal tirade toward Cavanagh, he (Fawkes) made mention of a
that Bill Cavanagh had reportedly perpetrated unto his own ST Moreover,
Fawkes claimed that Cavan

h had forced this o having sex with him because Cavanagh and
his @lPerc caring for the ]

At this juncture Mr. Cavanagh further explained the matter with his He stated that 15
years ago, there was a personal situation between he and the that had “gone by the
boards”. When asked whether there was a criminal investigation associated with this situation, he
replied an emphatic “no”, He added that there was no investigation at all. In continued explaining,
Mr, Cavanagh stated that and he had a brief “situation” that caused a problem for he and
his -but nobody else. It seemed apnarent that this was in reference to some type of intimate affair
that Mr, Cavanagh had with hisﬂ

Mr. Cavanagh commented that it had occurred to him that the Greg Fawkes likely told his SRS
G o perhaps others, about this situation. He added that this was slander and that it “pissed
him off”,

At this juncture in the intérview, Mr, Cavanagh completely shifted gears and stated that he and Greg
Fawkes “have a history”. With that he went into a long distribe as to how Sgt. Fawkes wronged his son
Anthony,
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M. Cavanagh reported to me that hisAg=was arrested by Ashland police for breaking into a number of
cars. He indicated that it was Sgt. Fawkes and an Officer Wildman that were the investigating and
arresting officers, After mignment,“ was held on bail and was subsequently sent
to the Billerica House of Correction to await trail. While so incarcerated, Sgt. Fawkes went to that
facility in a marked Ashland cruiser, in full uniform and arranged an in-person interview at the facility.
Mr, Cavanagh claims that it was this meeting with a uniformed police officer that caus

SR to be lzbeled a “snitch” which placed him in a “dangerous situation” while incarcerated, As
a result of this perception, Y was forced to request to be placed into segregation at the Billerica
House of Correction. Mr. Cavanagh knows Sgt. Fawkes to be a former Correctional Officer in the
Commonwealth and accordingly, would know that such a visit from a uniformed police officer would
result in the prisoner being labeled a “snitch”. Mr. Cavanagh feels that this was done purely out of
malice that Sgt. Fawkes has for hisumuiii8 /hcn asked if he knew the reason for this
visit at the House of Correction, Mr. Cavanagh replied that the officer wanted to ask SN :bout
some cell phones that were taken in the car breaks that had occurred in Ashland’.

Mr, Cavanagh reports that he was incensed by this behavior on the part of Sgt. Fawkes and that he went
personally to Chief Rohmer to complain, Mr, Cavanagh feels that it was because of this complaint that
he (Sgt. Fawkes) now holds a grudge against him (Cavanagh),

Mr. Cavanagh further stated that sometime after hisdmlg was released from the House of Correction, he
wes again arrested for a breaking and entering that had oceurred in Ashland. Cavanagh reports that it
was he that turned his son in to authorities,

Mr. Cavanagh strongly denies that he engaged in any harassment of QSN i order (o “get
back at™ Greg Fawkes.

Going back to the incident of June 4™ at \QEEESNSEEN Mr. Cavanagh stated that during the course of
Greg Fawkes verbal rant, he stated, “If I ever see you again at the [Ashland Police] Station, 1 will
personally throw you out™,

In response to this, 1 asked whether he (Mr. Cavanagh) went to the station often. He replied that he is
friendly with the Chief; he used to work out with him, that he plays golf with Lt Beaudoin and that he
does oceasionally stop by the Ashland Police Station, Upon my direct question, he denied that he poes
there to “break balls”,

When discussion returned to the incident of June 4% Mr. Cavanagh stated that when Greg Fawkes got
out of his he was menacing, yelling, and vulgar. Cavanagh added that his neighbor (presumably
ﬁ thought that therc was going to be an assault; that a physical fight would occur,

avanagh thought the same. In fact, he stated, he would have just as soon preferred that a physical
altercation would have occurred, that he would have been happy to have it, if for nothing else than to
get the whole matter over and done with.

' If this were accurate, that Sgt. Fawkes sought to interview (NN -\out the charges that hie was arrested
for, charged with, and arradgned on, this would be highly problematic insoflr as criminal procedure, At artsignment, the
6" Amendment Right to counsel atlaches and there can be no interview vnless the accused’s altorney is present. Thera is
no indication that thet ia the crae here,
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Mr. Cavanagh stated o me that it was because of Greg Fawkes® failure to get off of his property that
cause him to craft and send Greg Fawkes the “no trespass” order the next day.

When I asked to further discuss the issue of the sexual assault that Greg Fawkes bod mentioned,
Mr. Cavanagh stated that it was at that moment in their discourse (between him and Fawkes on June
4% tht SR stcpped out of the house. As she stepped out, Mr. Cavanagh claims
that he immediately told her to go back inside the house. As Cavanagh guided hisWlJl¥ back inside the
front door, Fawkes commented to him, leave i alone”. Cavanagh found this comment to be
unnecessary and inflammatory, as did his g} As she reentered the home, Ji reportedly commented
to Greg Fawkes, to just leave.

Cavanagh commented that af this point in time, it was clear to him that he was not going to be arrested
and that it was more a WP thing” than anything else. He added that Greg Fawkes had needlessly
created an unnecessary situation, Mr. Cavanagh commented that as a police officer, his [Fawkes]
behavior got way out of hand. “He would not leave, his conduct was unbecoming a police officer,
police should be better self controlled.”

Mr. Cavanagh interpreted Greg Fawkes's comment to “throw him out of the police station” as
tantamount to a physical threat,

When asked his opinion as to whether Greg Fawkes was acting on official business or as a “pissed off
SEEEP’, Cavanagh replied that Fawkes was there as a “pissed off M. He added that was the
only reason that he called the on-duty Officer Driscoll to the scene. When asked once again what
Officer Driscoll’s role was there, Cavanagh replied, *he did nothing” and said only that he [Fawkes)
was on an nvestigation,™

Mr. Cavanagh sharply commented that *this was no investigation, [ knew there was none”. He added
that Officer Driscoll, was just called there as a witness.

Later that day, Saturday June 4™ 2011, Officer Driscoll returned to Mr. Cavanagh’s residence and
served him with an emergency harassment order, Cavanagh commented that at the time, he didnt
think anything of the order, *T didn’t care™.

In retrospect, Cavanagh claims that he did not realize that the order was an emergeney issue; one that
was only zood until the next open day of court. Rather, he thought it to be good for a couple of weeks
when a hearing could be held with all parties present. Consequently, he was served with an extended
order on June 6™ that would remain in effect for another six months., Mr. Cavanafh reports that as a
result of this, he filed the instant complaint with the Ashland Police Dept. on June 7 2011,

In conversation as to the processing and flow of his complaint, Mr. Cavanagh reported that he was
interested in selting up a meeting whete he, Chief Rohmer and Greg Fawles could sit down and discuss
this matter. Ho claimed that at this point in time, he asked that the complaint be withdrawn as the
expected meeting would obviate the need for an investigation,

Mr, Cavanagh claims that this meeting never materialized and after a few weeks with no word from the

Ashland Police Dept., Cavanagh contacted the Chief via email and demanded that the complaint be
reinstated and investigated.
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Mz, Cavanagh then learned that Lt Briges had been directed to open the investigation into
Mr. Cavanagh's complaint. For reasons unknown to him, Mr. Cavanagh stated that Lt. Briggs never
conducted the investigation, As for Lt. Briggs, Mr, Cavanagh states that he has had a past conflict with
Lt. Briggs and that he knows that Lt. Briggs “is tight with"” Sgt. Fawkes.

Insofar as the harassment order was concerned, Mr, Cavanagh decided that he would appeal the order
and then went to Framingham District Court to attempt that as well as to obtain a harassment order of
his own against Greg Fawkes. Cavanagh was denied a harassment order as he was told that he needed
to establish three documented instances where he had been harassed by Greg Fawkes.

At court, Cavanagh had occasion to review | :fidavit to support the harassment order
that Wl had obtrined against him. Mr, Cavanagh provided a copy of that affidavit and its likeness is a

follows:
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Mz, Cavanagh takes umbrage at the content of the affidavit which describes what he said to her on June
4% Cavanagh stated that he denies these comments as reported by and that they
sound “sleazy™.

Mt. Cavanagh alleges that Greg Fawkes used his influence as a police officer to obtain this harassment
order and that the content of the affidavit is not accurate. Lastly, Mr. Cavanagh claimed that his
interactions with (ISR did not mumber 25 times, rather, it was more like 125 times and that
ghe never complained in the past.

ir. Cavanagh reports that at court, Hﬁsytiﬁed and was “almost crying” that ‘ -
afraid of him (Cavanagh). He thought this to be a mo .

When directly asked whether (M mey have thought that he was “hitting on” her,
Mr. Cavanagh responded, “She may have thought that the first time”.

When asked about any other negative or pejorative incidents involving him and the Ashland Police
Dept., Mr. Cavanagh mentioned an incident that occurred at the Mindess School where his ttends
the @b grade. He reported that had gone to the school to pick up his S when he came nto contact
with both Greg and SN Fawkes who were also there to pick up JJBE). Cavanagh maintaing
that the harassment order was in place at this point in time, but that this meeting was inadvertent. After
pulling away from the school yard to await hisollPalong the street, he was approached by Officer
Dionne of the Ashland PD who then “read him the riot act” about potentially violating the harassment
order’s no contract provision. Mr. Cavanagh claims that it was Greg Fawkes who had called the
uniformed on-duty officer to the scene at that time. While he was not arrested or charged, Cavanagh
claims that the officer velled at him causing him embarrassment.

Mr. Cavanagh scems to be concerned that because that the investigation of this matter is taking so long,
his issues will not be investigated. This is a source of frustration for him. He pointed out that
according to the APD Internal Affairs Investigation guidelines, he should have been notified as to the
status of this investigation at thirty day intervals while it was ongoing. Thus far, he had received
nothing.

Mr, Cavanagh seems to have a generalized sense of disdain for a substantive portion of the sworn staff
of the Ashland Police Dept. He stated that there are a number of officers on the job within that
department that choose to police through intimidation. While he clearly dislikes Greg Fawlkes,
Mr. Cavanagh claims that these were the only isaues that he has had with him,

When asked what he would like to see take place as a result of this investigation, Mr. Cavanagh stated
that he would like to see Spt. Fawkes attend an anger management program. He deseribed Fawlees as
arrogant, full of himself and that he acted outside his limits on June 47, 2011, He further added that

when Fawkes called in the other officer, “That was when the scales tipped™. Lastly, Mr. Cavanagh
alleged that Greg Fawkes threatened him and harassed him,

The interview was then concluded.
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Mr, Cavanagh’s comments were consistent with his three prior letters of complaint that he submitted to
the Ashland Police Dept. While detailed in his recollection of this event and other matters surrounding
it, Mr. Cavanagh does not cstablish (or even allege) that his civil rights have been violated by the
Ashland Police Department. Rather, his complaints focus solely on the actions of Sgt. Greg Fawkes in
connection with the incident that occurred on June 4%, 2011, To say that Mr. Cavanagh i angry about
this maiter is an understatement. In my conversations with him this date as well as on others,
Mr. Cavanagh asserts that he will not let this matter go until it is fully investigated.

Interview Comments & Impression:

Mr. Cavanagh clearly does not like Sgt. Fawkes largely because of the interaction that the'sergeant had
with (NN Bill's g} some years ago. Still, Mr. Cavanagh dbes not paint the Ashland
Police Dept. with a broad stroke. He is complimentary toward some officers, neutral on others, and he
harbors strong disfavor toward others; notably Sgt: Fawkes,

Bill Cavanagh is no wallflower. A stone mason contractor by trade, one can‘properly surmise that he is
“rough around the edges”, not thin-skinned, and that he is not hesitant ir'making his thoughts known to
everyone. He does seem to have a memory of past personal injustices but he is not unreasonable about
them to the point of irrationality.

As for his conduct with WSS nd indeed otherwomen, Bill Cavanagh will be the first to
admit that he is a flirt and that he had made “silly flirtatious comments many times to many women in
the past™; to include . Mr. Cavanagh claims that he does not feel that the comment
that he made toward on June 4® or on any other day were “over the top”. Perhaps he
genuinely doesn’t, but the réality is that u NG, SUMNEESNnd at lcast one other woman
that this investigator is aware of, do take objection to some of Mr. Cavanagh's comments and find them
unappealing, suggestive and unwelcome.

In his complaint, Mr. Cavanagh alleges that Sgt. Fawkes made a comment toward him berating his past
with women. To support that assertion, Mr. Cavanagh asserts that Sgt. Fawkes made mention of a past
matter where a witness told the sergeant that Bill Cavanagh forcibly had sex with hi
W (This allegation was never supported by the supposed victim nor did any type of
meaningful investigation into these allegations take place.) Sgt. Fawkes has close knowledge of this
allegation as it was he who received that information from a witness in another sexual assault
mvestigation, In fact, it would appear that that knowledge would be exclusive to Sgt. Pawkes. William
Cavanagh and his * do not deny the existence of some type of marital discord
regarding some level of a consenting relationship between Bill Cavanagh and his S

(Bill Cavanagh vehemently denies forcible sex.) Both of their responses regarding this
matter brought about embarrassment, reluctance, humiliation and perhaps even guilt. This matter was
clearly a low point in theingiiiiand it seems to represent a painful time in their lives, Considering
the negative impact that that incident has on both William and (D =i the painful
memories that it evokes, it seems high unlikely that Bill Cavanagh would fabricate the allegation that
Sgt. Fawkes commented on this alleged past relationship. Rather, the sensible thing would be to let
“sleeping dogs lay”.

The level of personal guilt, shame and family discord that is associated with this allegation is such that
Bill Cavanagh would not bring this up voluntarily simply to add to his allegations toward Sgt. Fawlkes,
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The fact that his @Bheard it and that Bill Cavanagh would have to relive that marital discord all over
again bolsters the likelihood that Sgt. Fawkes brought this matter up and used it as a hard-hitting dart to
throw at Cavanagh and to bring about marital discord as Cavanagh's comments may have done to the
Fawlkes,

oo

On 16 December 2011, Major Bdward J. McGinn, Ir. interviewed { NN -t

her “ residence.
Interview Summary-

On Friday 16 December 2011 at 2:00 PM, this reporting officer had occasion to interview T N

at her WY address. is the*Sl of complainant
William Cavanagh and was reportedly present on June 4", 2011 during the incident involving
Mr. Cavanagh and Sgt. Greg Fawkes of the Ashland Police Dept.

When her attention was directed to June 4™, 2011, \CHNNMRY recalled that was the day when
“Officer Fawkes came to @k house, argued with sl the driveway and then another police
officer came”.

S rcported that at that time, &R herQEEMY (whom she refers to as “Bill™), her, Sy

and one o SIS were home. At some point while she was in the home, she
heard yelling and then went out to see that that was all about, Upon her getting outside, she heard her
husband telling the man, Greg Fawkes who is known to her, to “get out of here”.

When asked if she could recall exactly what was said between Fawkes and NSy
replied that “it was a long time ago”, but @ ocs recall the officer saying something about her Billy’s

past and QU

At some point during the verbal exchange between the officer and Bill, D o YW to g0
inside. When gii¥initially hesitated in doing so, Mr. Cavanagh grabbed her by the arm and directed her
into the house. Upon seeing this, Mr. Fawkes reportedly yelled, ‘Hey, don’t touch her”.
thought this comment to be odd as * was not harming [lipin any way and

that it was uttered merely to create more disruption. Once inside the home NN [ocateddit
ingide the house and reportedly took them upstaira out of earshot from the arpument

outgide,

When asked if she specifically heard the officer make any threats to Bill Cavanagh, she replied that she
did not remember.

At that point in the interview, {gisuNg) volunteered the fact that @ and her husband have been

il for 15 years and that the officer's conduct was “unprofessional”, % added thate@Pwas upset
by the fact that the officer brought up the issue of people’s past transgressions. With that e
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IR volunicored the M too had a past, and as & young kid, g

R SR
fantnm = odeemurs added that this was nobody’s business and expressed disgust that this
officer would dredge up these facts in his comments towardgijs husband,

When asked whether Greg Fawkes said anything to her directly, @#replied in the negative. WPbadded
that he was in his personal vehicle, that he was not in uniform and that he appeared not to be armed,

When asked what, if anything, the other officer did, ~ told me that the other officer
appeared fo be irying to calm Fawkes down, @B@does not know the identity of this officer.

In further exploration of the comment that Mr. Fawkes reportedly made to Bill Cavanagh regarding

lied that this was a very personal matter. i then went on to explain
that not unlike NN, ad potten into “trouble” in Ashland, (I presumed this
to mean criminal trouble.) @ then went on to say that this was nobody’s business but that B
husband and WFEEEeed had “something going on®, (I presumed this to mean some level of intimate,
romantic involvement.) This, clearly, was a difficult topic for discuss however g
pressed on in a disjointed and disorganized explanation of the matter.

@ oxplained thmﬁ” had 2 SEEEYho lived with Bill and Mk
for a number of years. When asked about the interaction between Bill and JEE

replied that RMas “not a well person” and that @y “didn’t press any charges
against Bill” [Cavanagh).

et :cls that when was Sy police for some other offensc gy

may have alleged that Bill Cavanagh has forced her to engage in sex with him as a quid pro quo for
housing QNN Her recollection of the events of that time was vague and Wlewas reluctant to
speak freely about it.

stated that R hod o drug problem and that @continues to reside in

Ashland,

When asked where Greg Fawkes may have obtained that information regarding N nd Bis
“involvement” ¢ replied thatWiigedid not know, laimed that the matter was never
looked into by Law Enforcement,

When asked who (SRR as. replied, she was SN ho lived ANy
@B Vhen asked whether they got along well, cplied, “Yes".

At that time I asked whether g

had ever conveyed to her
may have obtained from either

any personal or confidential information that

S o: Greg Fawkes, replied in the negative.
stated that sometime after the June 4™ incident, she was talking to and
satd to her that SENIED “does not hold anything against her”. With that
explained the extent of her relationship with oSSR mercly one where @vould wave to

@ =s she walked by ¥ home had supposedly walked this route for years) and that their
@ 2o to the same school. She claims that they were never formally introduced.
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found it very upsetting that Spt. Fawkes made mention of the past intimate involvement
) Maﬂd ﬁ‘dmi@s that this was a sexual assault; rather

@described it as a private matter.

Interestingly, took strong offense to Sgt. Fawkes' mention of i husband’s criminal
past. So much so, apparently, thatdflig went intcz own past which included just a couple very minor

EEEEBERSRER. Despite my comments to @@ that 1 didn’t need to know this,ﬁ
continued to identify her past offenses and then offer explanations for them. The fact that 80
eagerly wanted to dispel any negative impression that was held about difils offers some degres of
foundation to the allegation that Sgt. Fawkes brought this up. Again, wouldn’t it be less painful to “let

sleeping dogs lay”,

I found @ comment that § took NIRRT o - distant part of the home during this
incident interesting in that it would appear that there was discussion going on that a {_.imply
son should not hear. Could this have been comments as to one's ik syl past? Probably.

As to Sgt. Fawkes assertion that Bill Cavanagh forcibly shoved@iils into the home during the incident of
June 4" left SRR incredulous. @ replied to me that he (Bill Cavanagh) did no such thing.

wEhRw

)  On 15 December 2011, Major Edward J. McGinn, Jr. interviewed NN vi= tclcphone.
Several visits to the Gl ddress were unsuccessful in reaching him in person.

Interview Summary-

On December 15, 2011 this investigator had the opportunity to speak Pﬁa
telephonc, (D resides at E— Ashland which is the street from the
residence of the complainant (Mr. Cavanagh). Mr. Cavanagh has indicated that on 04 June 2011,

id observe and overhear the conflict that occurred between Sgt. Greg Fawkes (Ashland

PD) and Mr. Cavanagh.

knows Bill Cavanagh as a neighbor and they are friendly. - seems to like Cavanagh
and describes him as a *nice guy” although he stated that Cavanagh can be “rough around the edges”.
claimed that Cavanagh seems to be liked by most of the neighbors and that “everyone knows

him and that he knows everybody”,

After dirccting" attention to June 4, 2011, he indicated that he was in his back yard with
@ While outside, Qi was practicing his chip shots on the grassy lawn. As

Ashland, is a street that does not incur a great deal of vehicular traffic, one tends to notice
and look at the cars that come up and down that roadway. SSJJEENcports that he noticed a pickup

truck drive up his street and back for a total of three or four passes, He indicated that the truck was
traveling in such a deliberate way that it seemed he operator was looking for someone,
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) When asked whether any ofgisother neighbors may have observed the incident atfilk home on June

4™ she replied that FQ reightorqg N had come out and looked over to ses
at that time.

what was going on

When asked aboui Greg Fawkes's demeanor at the time of the June 4™ incident,

characterized it as angry, loud, mean, and that he was yelling at Billy. @k added that s found it to be
threatening as he was out of control, unprofessional and that ffisfound it frightening,

speculated that Greg Fawkes got mad at Bill because of the comment that he made to
Fawkes’ which was probably misinterpreted.

When asked whether there had been any other issues with the Ashland Police Dept., Numimmgte
mentioned that approx 6 weeks ago; YIS was at the Mindess School picking up ‘Sl when
he came into contact with Greg and R B «ddcd that hreceived a call from a friend
who asked her, “Why are the cops yelling at Billy? She later learned that the police were called by the
Fawkes when Bill Cavanagh came close to them and that the responding officer yelled at iflishusband,

found this to be particularly embarrassing as the responding officer was yelling quite
loudly at Wjs husband and that there were other parents and children (potentially her own) at that
location observing all this.

recalled one other matter where she ran into the Fawkes at the Mindess School's Open
House during a teacher conference. Though she felt uncomfortable, there was no interaction between
) @pand the Fawkes.

Lastly, I inquired with BN what she wanted to see happen as a result of this investigation.

@ rcplied that this was a personal matter between JNNGEED and Greg Fawkes and that it should
have been handled differmﬂy.’faa!s that Greg Fawkes could be “written up” for unprofessional
behavior” and that is simply “was not right”,

When asked whether Greg Fawkes committed any crimes that day, S replied that maybe he
threatened her husband and that he defamed her husband’s character.

The interview was then conduced.

Interview Comments & Impression:

presents as a guiet and reserved person. As the §lof the complainant, one could

expect o serve solely as corroborator of SR allegations regarding Sgt. Fawkes. This
mlati&' notwithstanding, 1 found to be objective, While 4 does join her husband
in the allegations that Sgt. Fawkes was “out of control, unprofessional and that ‘ found it frightening”
W didn’t know the answer to some of my questions {fisaid so rather than trying to manufacture

a respohse that would be damaging to the sergeant.
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At some point, Bill Cavnuw from across the street, pulled up to his
[Cavanagh’s own] home at just a few seconds, the piclup truck that had
driven past several times returned and stopped in the middle of the road. _rsparta that the driver
then got out and began having “words” with Bill Cavanagh, Wi states that he heard Cavanagh tell

the pickup driver to “get out of here”,

At that point, the pickup driver, presumably Sgt. Greg Fawkes, pulled his truck over to the side of the
road across the street from Cavanagh’s house and parked in the driveway of

The operator then exited the pickup and walked toward the roadway where he and Bill Cavanagh
exchanged words across the street. At first, SSEEENEEP thought that this was an employee of
Mr. Cavanagh’s who was angry with him for some reason. SR cstimates that this back and
forth verbal discourse lasted spme 10 minutes.

A st atcs that st the time of this discourse, he did not know that the operator of the pickup was
a police officer, that he was not in uniform and that he did not observe him to be armed, b
recalls that the pickup truck driver was wearing jeans and a shirt that could have concealed a firearm
provided it was & small one. Again, he had no reason to believe that this operator was armed.

freely concedes that he did not hear the entirety of the conversation between the two men
but he does recall hearing the pickup driver make comments along the line of, “this is m:.r town®”, and
another comment that caused Bill Cavanagh to reply to the man, “that was len years ago™. 1~
recalls that he did hear Mr. Cavanagh comment to the pickup truck operator, “You put Tl in
harm’s way!” RSN further recalls the operator of the pickup truck as saying, “I run this town”,
“I'm no punk”, and that “I come from the city” {or the functional equivalent thereof))

When asked whether he heard the pickup truck operator directly threaten Mr. Cavanagh, S
replied, “I can't say that I did, but he [the pickup truck operatar] was acting in a threatening manner”,

In rﬂWa&scﬂs that based upon the pickup truck driver’s repeated cruising up and
down it was clear that he had been “looking for Bill™,

reports that, at the time of this incident, he was annoyed that when the driver of the pickup
driver returned to his truck (that was parked in driveway), the driver (presumably Greg
Fawkes) glared at him in & menacing manner. claimed that the truck operator gave him a
lock as though to say, “Mind you own business”, "SIy commented that because he was in his own
yard with g he was put in apprehension that he may have had to defend himself and/or Jiiy
@R with the golf club that he had in hand. He indicates that he was particularly struck by the level of
anger and aggression demonstrated by the pickup truck driver, NP stated to me, “Who does
this guy think he is?”

At some point during this discourse, 8 marked Ashland cruiser arrived to the scene. When the
uniformed police officer exited his cruiser and entered the driveway of Mr. Cavanagh, the pickup truck
driver entered the property as well, GENJJJJBPreports that at this point in time, his view across the
street was obstructed although he could still hear some aspects of the conversation. It was then that he
overheard Mr. Cavanagh instruct the pickup truck driver to get off of his property. While the man did
not immediately remove himself from the property, the matter seemed concluded shortly thereafter and
the driver of the pickup truck returned to his vehicle and departed the area.
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The day after the incident, SRS rcports that he spoke with Bill Cavanagh and asked him what
the incident the day before was all about, (N reports that Bill Cavanagh responded to him
explaining the background of the incident to include telling JJED that the man was a police officer
and that he was angry with him stemming from a comment that Bill reportedly made to the officer’s
iy Jw&g also made aware of the background that this officer has involving
Mr. Cavanagh’s\lly

Interview Comments & Impression:

@aminpea, though o QMY and self-admitted friend of Mr. Cavanagh described Cavanagh as
“rough around the edges” type guy. Though this interview was conducted over the telephone, my sense
was that YN os objective and the fact that he knew the intruder as being a police officer did
not cause him to curb his recitation of his observations as iz so often the case for fear of police
retaliation. Conversely, he did not seem to be & law enforcement antagonist,

ERESEE comments as to the officer’s and Cavanagh’s comments; specifically; “that was 10 years

ago” seem to lend credence to Bill Cavanagh's assertion that Sgt. Fawkes brought up old but official

information in the course of their argument. Additionally, TR comments that the Sgt.

Fawkes was acting in an aggressive manner is telling. Lastly, \SENNERS wes struck by the menacing

look that Fawkes gave "SR as he returned to his truck and leff the area. The totality of
recollection of this incident tends to bolster the allegations of Mr. Cavanagh,

FEkEkw

On 16 December 2011, Major Edward I McGinn, Jr. interviewed N,

telephone. This interview was conducted in this fashion pursuant to ‘T

preference.
Interview Summary-

On Friday 16 December 2011 at approximately 3:15 PM, I had oceasion to interview
Y vio iclcphone. RIS |ivcsgmuynd the strect to the Cavanagh family.

The purpose of my contacting (EETENEEER was threefold. First, as Mhome is approximately ‘il
yards from the Cavanagh’s residence, with virtually and unfettered view, I was interested whether =
or any member of bserved the incident of June 4% 2011 between William Cavanagh and
Sgt. Greg Fawkes of the Ashland PD, Secondly, in William Cavanagh’s August 3, 2011 letter to Chief
Scott Rohmer, Mr. Cavanagh makes mention of VR Specifically William Cavanagh writes
the following,

"He [Sgt. Fawkes] told me that this was nat my town, that it was his town. He continued being
aggressive and said that he knew | had a police record, that | was a scumbag. (My record is
more than 20 years old). He threatened that If | went to the Police Station that he would
personally throw me out. He mentioned that | forcedw NS to have sex because my
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@»and | were taking care of IR \y SN had lived with us for almost four years,

No one forced anyone to do anything, This concerns me most. Mr, Fawkes had no business

bringing up these things but only to justify his anger. These are false statements. He told his
these things. His*qiilitold another of my i liESaREE) on

@, that there was a restraining order and other personal, famlly detalls that Ms. Gigliotti told

my wife, This action Is considered Is considered Slander, Malign. This action, by Mr. Fawkes,

Is against the law.

The third issue this investigator needed to resolve with WIS was a handwritten note dated
September 8, 2011 that was delivered to me in the case file, This note appears to be a message written

to A =1 is signed by TINNSSNEEEER The text of the note is as follows;
a/8iM1

Doar g

Tonight, | bacame aware of a letter that was sent to Ashland P.D. by Wi
PBHI Cavanagh. | did not sae this letter but was Informed that my name

8 mentioned. | feel the need to |et you know that whatever was implled
invelving you, and me was a lle on Bl Cavanagh's bahalf.

What you told me In the WalMart lot was kept In confldence; | never spoke to
R bout the situation. | have not spoken with Bill in over 2 years untll approx
1 % weeks ago when he approached ma In my driveway. He asked me if | knew
about the el 50 | told him that | didn't want ta get Involved. | knew
about It and | told him that Wik told me you wouldn't be walking
anymore. | told him | didn't know detalls and again that | didn't want to be
Involved. He than went on to try to smooth over (IR rolatlonship after
not talking In over 2 years.

| just wantad to tell you that If letter “goss anywhera" | plan to "tell It ke it 15" and
include the countless times that Bill made unwanted sexual comments to me.
(And there were many.)

Flease know that | did not betray your trust, and in po way support whatever Bill
Is up o, | hope that you feel comfortable to talk to me about all this once It's over
and dona with, But, for tha ima being | understand it if we cannol speak.

Take care NN
Cell
In my phone conversation with ‘* indicates that Jiis friendly with
the@of Sgt. Fawkes. nsiders their relationship to be “friendly” but not one where

they are in each other’s frequent company; in fact N does not know where the Fawkes
reside.

Ag for the Cavanagh family, mis friendly and fairly close o with
@ Bill Cavanagh, ” attend the same school and they are neighbors residing across the
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e from one another. As for William Cavanagh, MNMSSSgERRE] has far less complimentary
comments for him which included, “asshole” and “dirty old man”, Nutwithst&ndh“ disdainfii]
opinion of Bill Cavanagh, NS chooses to keep those sentiments to MM the interest of
neighborhood peace,

As for my first inquiry, whether dor any other member of [l family observed the incident of June
4" at QUSRI <plicd in the nogative; that @wwas not home at the time, It appears that'Jilip
family was not at all aware of this incident until they were informed of it after the fact.

My second inquiry, whether QummiiUIIRY was informed by JNIEEEEEERY o5 o sensitive
information about the William Cavanagh or members of his famii'if, R licd in the
by

negative, NGEEIEEIRRtotcd that W had run into at a local Wal-Mart whereupon
commented to your house anymore”, When

P e ?, “I can't come walking

W inquired why that was so, QU informed Sethat &g has obtained a Harassment

order against William Cavanagh as a result of some comments that he had made to 8 in the past as
qaﬂc past his home. In response to that, N statod that @Psympathized with

ol AT 1 0 had been the recipient of rude and sexually charged comments, calls and electronic

messages from Mr. Cavanagh in the past,

In response to my inquiry as to specifically what Bill Cavanagh has said to mreplied,
that Bill Cavanagh would call her whenvsgp husband was not at home and agk @y what Ji, was
wearing, whether he could come over, make disparaging comments about S busband, and other
comments along these lines. WiPadded that he would make similar comments to Wmon Facebook as
well. Notwithstanding the eerie feeling these caused Rty 2nd @ husband clected to
brush these comments of in the interest of keeping & tranquil neighborhood, not hurting

was still friendly with} and not harming the g who play
and went to school with the

Sl e being informed of any law-enforcement-privileged information about the
Cavanagh’s by oSl 2nd further denies conveying any of the same to

in the context of this question, indicated to me that @fecls bad for
and thyt 3B would never convey hurtful information tod B for fear of hurting bf‘eclmgs.
Unexpectedly, Nl cormmented to me that e believes that FeeesSemeiil®i: in 3 bad
marriage with Bill Cavanagh and that {§§has encouraged leave Bill Cavanagh.

With respect to my third inquiry which centers on the note SRR prcsumably sent to
cknowledges having written it and then proceeded to provide a foundation as to
the reason for it having been written and sent. wrepms that sometime after the June 4%
incident at Bill Cavanagh approached ¥ whilesih was outside " whilo in her
driveway. WSS spproaching her immediately struck Wl as being odd as he t spoken to
her in about 2 years. (dbout 2 years prior, Lisa Gigliotti made a very preliminary inguiry with Bill
Cavanagh about some mason work that needed to be done on her home, By trade, Bill Cavanagh is a
mason and owns a contracting business engaged in that work After only a brief conversation about
the necessary work, the discussion ceased, A short period thereafter, Bill Cavanagh contacted
nd informed @ that heind his crew would start the Job the following day at 7:00 AM.
Th had received no estimate or other contact from Cavanagh and were displeased with his
level of presumptiveness. When they informed him that that he was not to start the job Cavanggh
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because angry and, made an untoward comment and stormed off. That was approximately two years
ago. It was not until this date when Cavanagh approached w&: her driveway.)

When approached by Cavanagh indfiadriveway in late August (of this year) spicions
were piqued. The conversation that day centered on whet was aware of the

Apparently, Cavanagh was aware that were somewhat fiiendly, While
had been informed by (NI sbout the harassment order ¢ had obtained and that
would not be walking in that ares anymore, NEBaERid not lct on of this knowledge to
Cavanagh. Rather, she indicated to Cavanagh that €@did not want to get involved in that matter,
reported that Cavanagh then went on to try to smooth over their chilled relationship.
immediately suspected that this was a form of manipulation on the part of Cavanagh and
that he was clearly “up to something”. In sum, SN indicated that Bill Cavanagh is not a nice
person, that he is manipulative and that T shouldn’t trust anything he says.

With that, I thankad- fore} time and J@Pcandor and concluded the interview.

Interview Comments & Impression:

A, ::n offer no information as to the incident of June 4", 2011 at NSNS, W docs
offer Yk unvarnished negative impression of Bill Cavanagh; one that was likely caused by WRreceipt
of the same flirtations and suggestive comments that were levied unto *EESNGGE_,

acknowledges writing the handwritien note that was forwarded to JEEEEEG—
stating, “What you told me in the Wal-Mart lot was kept in confidence; I never spoke to i about the
situation”, This stalement strongly suggests that there was an exchange of information about Bill
Cavanagh that USSR conveyed to IS WS dcnies having been the recipient
of any confidential facts about Mr. Cavanagh and further denies having conveyed that information to
OO ~Sml, < atcment corroborated this. Bill Cavanagh's complaint however,
says otherwise. He asserts that his Wl informed him that TR did give T some
sensitive information about him (Mr, Cavanagh). This investipator is of the belief that there was some
informational exchange and that perhaps the information was protected as being police-related
however, it seems that we will never know as the information givers and receivers are making these
denials. In his interview which is detailed later in this report, Sgt. Fawkes admits to having informed
S ihat Bill Cavanagh was “trouble” and that he had arrested Cavanagh’slJiiin the past, Based
upon these investigative roadblocks, I am unable to definitively determine whether William
Cavanagh's allegation tht Sgt. Fawkes conveyed sensitive and protected police information to SR

wkEkkEk
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Officer John Driscoll:

On 17 January 2012, Major Edward J. McGinn, Jr. interviewed Officer John Driscoll at Ashland Town
Hall.

Interview Summary;

On Tuesday, 17 January 2012 at 0930 hours, Ashland Police Officer John Driscoll appeared at Ashland
Town Hall to be interviewed by this reporting officer, In attendance at this interview was Ashland
Police Department Lt. David Beaudoin, Officer Driscoll was accompanied by Ashland Police Officer
David Muri who functioned in the capacity of union representative. This interview was audio recorded
with the permission of Officer Driscoll,

Prior to this in-person interview, Officer Driscoll and several other Ashland officers were directed to
prepare and submit written reports. Each complied. The purpose of this interview was clear up a
number of questions that had arisen afler Officer Driscoll’s repott was evaluated vis-3-vis other
evidence and statements,

At the outset of the interview, Officer Driscoll was advised of the purpose of this interview. He was
further advised that there were no allegations of wrongdoing against him; rather, he was merely a

witness to the incident of June 4, 2011 at DESS———"Y

The following is an account of the interview in summary form. It is not a transcript,

Officer Driscoll’s attention was called to June 4% 2011, Officer Driscoll reported that he was working
that day in the capacity of patrol. While he did not have any particular memory as to what calls he
went on that day, when reminded he did recall investigating an arson incident in the area of Jime
il

Officer Driscoll was then read the following police call record, This was a summary of an Ashland PD
tadio transmission as to Officer Driscoll’s response to \QESMESENN; the residence of William
Cavanagh,

Disp. Jamie Patriarca
As Officer John Driscoll
Al4 Officer Wm. Foster

June 4, 2011 10:41:34

A6 (Qfficer Driscoll] contacts control {dispatch) and notifies
the dispatcher that he is now clear from a call on T T
The officer indircated that the investigation there is ongoling and
that he will prepare a brief report. Officer Driscoll then adda
that he is responding to assist Sgt. Fawkes on ‘an imsuae® .

Officer Driscoll did recall that call but not with perfect clarity, Officer Driscoll acknowledges being in
unit “A6"” that date and recalls clearing the arson investigation call and then heading to
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When asked what “the issue” was, Officer Driscoll replied that it was the harassment matter involving
Sgt. Greg Fawkes and his

When asked directly how he came to be dispatched to this call, in his written report, Officer Driscoll
stated that he was unsure whether he received the cal over his MDT (Mobile Data Terminal) or the call
was issued to him via radio transmission. Moreover, according to Officer Driscoll’s written report to
this investigator, he indicated that he did not recall any cellular conversation with anybody prior to
arriving ot |, (Note, a review of the radio dispatches and the MDT messages for Juned,
2011, there was no dispatch for Officer Driscoll to respond to SN Officer Driscoll was
permitted to examine the MDT call reports as did Officer Muri,)

Officer Driscoll was then asked how he came to know to respond to that location. When asked whether
it was possible that he received a cellular call informing him of the incident there, Officer Driscoll
replied in the affirmative. When asked whether that call was presumably from Sgt. Fawkes, Officer
Driscoll also replied in the affirmative. :

Officer Driscoll seems to be at a genuine loss as to how he was notified of this call and in the face of
the fact that there was no audible or digital dispatch, he secmed to acquiesce to the notion that he must
have received a phone call, presumably from Sgt, Fawkes, to respond to that location. (The fact that
Officer Driscoll Imew that this incident involved Sgt. Fawkes and that he referred to the matter as "an
issue"; perhaps an ¢ffort to preserve some level of on-air discretion, suggests that Officer Driscoll had
been called by Sgi. Fawkes via cell phone an briefed as to the situation.)

When asked whether Sgt. Fawkes would have his cell phone number, Officer Driscoll replied that all
the Ashland officers have each other’s number and that such conversations are commonplace, When
asked whether it would have been Sgt. Fawkes calling him of vice-versa, he replied that the sergeant
would have called him,

When asked once again why he referred to the matter as “the issue” he replied that it was the
harassment allegation against Mr, Cavanagh, While Officer Driscol] did not know the exact address on

he did know the location of this response to be the address of the William Cavanagh’s
residence,

Officer Driscoll denies having met William Cavanagh before this incident. Moreover, he denied
having heard of him as well.

Officer Driscoll states that upon his arrival to this address in his marked cruiser, he observed both Set.
Fawkes and a person that was later identified to him as William Cavanagh having “interaction” in the
driveway of the Cavanagh residence. Officer Driscoll stated that as he arrived, both Fawkes and
Cavanagh were engaged in conversation and that both were agitated. When asked whether it seemed to
him that both men were “pissed off at each other” and “jawing” at each other, Officer Driscoll agreed,
When asked where Fawkes’ personal vehicle was at this point, Driscoll responded that he was sure it
wag nearby but that he could not recall its exact location at this point.

After parking his cruiser, Driscoll reports that he alighted and approached the two men who were atill
in the driveway on foot. As he neared, Sgt. Fawkes reportedly approached the officer and relayed the

information that William Cavanagh was hamssingm and hed done so in the
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past multiple times. While Sgt. Fawkes was conveying this information to Officer Driscoll, clearly in
the presence of Mr. Cavanagh, Mr. Cavanagh was becoming increasingly “irate”

Officer Driscoll recalled that in the course of his tirade toward Greg Fawkes, Cavanagh called the Spt.
"a punk”, That he [Cavanagh] was going to obtain a restraining order against Fawkes and he then made
mention of the past issue where Sgt. Fawkes created problems for Cavanagh’s (P while that
son was incarcerated in the Billerica House of Correction,

Officer Driscoll reports that at about this point in time, a SEBeihc officer assumed was

came out of the house via the door nearby the driveway. When William Cavanagh
0 her there he reportedly said to”B, “Get the fuck back in the house” and with that he grabbed
W by the arm and guided her into the house, William Cavanagh also entered the house at this point in
time. Prior to his complete departure inside, Mr. Cavanagh told both officers to get off of his property.
As Mr. Cavanagh entered the home, Officer Driscoll said to Cavanagh that he [Officer Driscoll] “was
conducting an investigation and that he needed to speak with him”. Mr, Cavanagh continued into his
home ignoring the comments of Officer Driscoll.

When I asked what the nature of the investigation was, Officer Driscoll replied that it was for the
harassment of SSRGS and that he needed to get William Cavanagh’s side of the story, With
that Driscoll quipped, “Even bad guys can be victims too™,

When directly question whether Spt. Fawkes directed to conduct an investigation into this matter,
Officer Driscoll replied, “yes®,

When asked whether Sgt. Fawkes was on or off duty, Officer Driscoll expressed some level of
uncettainty. While he presumed Fawkes to be off duty, he did comment that in the past, Sgt. Fawkes
has worked in the capacity of a detective in plain clothes, This notwithstanding, when questioned once
again, Officer Driscoll reiterated that it was Sgt. Fawkes who directed him to conduct this harassment
investigation,

As Cavanagh was in the house presumably to stay at this point, Officer Driscoll and Sgt. Fawkes left
that scene and responded to the nearby NI Grep Fawkes where he interviewed

as to Wilearlier discourse with Willam Cavanagh. There, Officer Driscoll was
informed that earlier that day, William Cavanagh had reportedly made a comment to F
that{ffiih found to be flirtatious, insulting and tantamount to an unwanted sexual advance”. oo i g
claimed that these comments have always made @il uncomfortable, but the fact that the intensity and
boldness thereof had seemed to increase caused Wilito make this complaint.

Officer Driscoll then went about documenting the incident and began the process of obtaining an

emergency harassment order on behalf o Ay,

In returning the discussion to the incideni at the Cavanagh residence between Greg Fawkes and
William Cavanagh, [ asked what comments he heard and Officer Driscoll responded that his attentions

* The comment in sum was a request that by Cavanagh to SRR, that West: ) him when & was on q
regular walk in the area but only when NG was not with @& There is little dispute that this comments wes
summarily out of line and unduly provocative. Morsover, there is evidence to canclude that M. Cavanngh; a self
described “firt", has made comments to R over tho course of an extended period of time,
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was primarily upon Mr. Cavanagh as a result of his heated, irate and incensed demeanor. In fact,
Officer Driscoll commented that he was of the opinion that Cavanagh may become violent.

When asked what Fawke’s response was when Cavanagh called him a “punk™, Driscoll replied that the
sergeant was agitated but that he was in control of himself. Driscoll recalls that Fawkes did tell
Cavanagh to stey away from Nl and that he [Cavanagh] “thinks you own this town”,

When asked specifically whether he heard 3gt. Fawkes make any type of audible reference to
Cavanagh's police record or eriminal history, Driscoll replied in the negative.

When asked specifically whether he heard Sgt. Fawkes make any type of audible reference to
Cavanagh's Driscoll replied in the negative. Officer Driscoll denies having any personal
knowledge of the investigation involving Mr. Cavanagh's (RN

When asked specifically whether he heard Sgt. Fawkes make any type of audible comment to the effect
that he [Sgt. Fawkes] would throw Cavanagh out of the police station if he ever saw him there, Driscoll
replied in the negative.

When asked whether there may have been such comments made between Fawkes and Cavanagh before
his [Driscoll’s] arrival to that scene, Officer Driscoll stated that there could have been,

When asked whether Greg Fawkes asked that the officer obtain an emergency harassment order,
Driscoll replied, “no”, Driscoll indicated that he offered SIS the order and that this was
SOP in the Ashland Police Dept,

When asked why he didn't amrest Cavanagh for the misdemeanor involving harassment, Officer
Driscoll was at first unclear whether such an arrest could be executed but then commented that he never
had the opportunity to speak with William Cavanagh. Officer Driscoll claims that at no time did Greg
Fawkes ask that Cavanagh be arrested.

In the course of this harassment investigation, Officer Driscoll stated that NEECURRESENEE: h:] made
no other reports to police of prior comments by Cavanagh toSl

When asked how it was that Greg Fawkes was at Cavanagh's (Rl :drcss, Officer Driscoll
at first replied that he did not know. He then added that he could have gone there to confront Cavanagh
or it could have been to inform him [Officer Driscoll] as to the details of his giiiilfcomplaint and have
him [Driscoll] investigate. Officer Driscoll was not certain however.

When asked why Sgt. Fawkes called police to this location, Officer Driscoll replied that he did not
know.

Officer Driscoll stated that after obfaining the emergency order from the on-call judge, he returned to
the Cavanagh residence but by then, Cavanagh was not home, At a later point, Sgt. Zanells informed
him that Cavanagh had returned home. At that point, he [Driscoll] and Officer Foster served Cavanagh

the order at his residence. Driscoll reports that by this point, Cavanagh had calmed down, admitted that
he was a flirt and claimed that he would lcavc& alone.
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Officer Driscoll claims that he was not aware of any witness present and denies seeing anybo
area that could have witnessed this incident,

In his written report, Officer Driscoll wrote that Sgt. Fawkes was at that location supporting KN
When asked if (RASESSSSSSNR < present at that location, Driscoll stated that {fy was not.

Officer Driscoll stated that this was the very first Harassment order that he had obtamed on behalf of a
citizen. He added that since then, he has done a handful more.

When asked to comment as to the discrepancy in the times of his radio response to SR, 7nd
the times on the official Ashland PD call record, Officer Driscoll ¢laimed that he did not know. At this
time, Officer Muri interjected and stated that the clocks at the Ashland PD are not all synchronized and
that this discrepancy could be cause by that. He added that often times the dispatchers may “backfill” g
call after officers are already on scene and mark the dispatched, on route, and arrival times as all the
same. This seems to be the case here,

As for the existence of the call in the first place, Officer Driscoll stated that he did not direct the
dispatcher to do so. In the absence of that, it would appear that this call was generated on the basis of
Greg Fawkes’ phone calls to dispatch. (20:50)

As the interview came to a conclusion, Officer Driscoll was asked whether he had any comments that
he wished to make a part of the record, he replied that he had no further comment and that he had
nothing to hide or cover-up.

The interview was then concluded,

Interview Comments & Impression:

Officer John Driscoll is fairly new to the Ashland Police Department having been appointed in August
2010. Prior to coming to Ashland, Officer Driscoll was a Milton Police Officer. Officer Driscoll is
currently being considered for the position of detective in the Ashland Police Department.

On June 4" 2011, Officer Driscoll was clearly’ thrust into a precarious and no-win position by police
supervisor, Sgt. Greg Fawkes. Moreover, Sgt. Fawkes also happens to be the president of the police
union local; a position with considerable informal sway over the operations ofthe Ashland Police Dept.
Officer Driscoll was called to Rl that morning at the behest of Greg Fawkes who himself had
gone to that location to confront Bill Cavanagh for having made an inappropriate comment to ClJID
At the time of this response, Officer Driscoll was on duty and Greg Fawkes was off duty. Officer
Driscoll’s response to this location was set in motion by three calls that Sgt. Fawkes has made to
Ashland dispatch requesting police assistance in this matter.

sgt. Fawkes, according to his interview, asserts that Officer Driscoll was called there ¥as a witness”
because he “knows how Bill Cavanagh can be”, Pursuant to his report and interview statement, Officer
Driscoll reported that he was sent to this location so that he could investigate a case of harassment
against In his statement to this reporting investigator, Officer Driscoll conceded that
it was Sgt. Fawkes that directed him to conduet this harassment investigation. In his own interview,
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Sgt. Fawkes clearly states that “He didn’t direct anybody to do anything”, These are compellin
disparities. Had this been just an investigation, there was no need for Sgt. Fawkes to have gone to
G o5 the percipient witness was ANSEEESENNEER: rot Greg Fawkes and Sfpwas not there.
Clearly, there was nothing to be gained by Sgt. Fawkes’ going to confront Bill Cavanagh, especially
with a uniformed and apparently uninformed police officer.

What is clear is that at the end of this investigation, William Cavanagh was not amested nor was he
criminally charped with criminal harassment. Pursuant to MGL Chapter 265 § 43A, (@) Whoever
willfully and maliciously engages in a knowing pattern of conduct or series of acts over a period af
time directed at a specific person, which seviously alarms that person and would cause a reasonable
person to suffer substantial emotional distress, shall be guilty of the crime of criminal harassment and
shall be punished by imprisonment in a house of correction for not more than 21/2 years or by a fine of
not more than $1,000, or by both such fine and imprisonment, Why wasn’t Cavanagh arrested or at
Jeast charged? Sgt. Fawkes strongly asserts that William Cavanagh has been engaged in an ongoing
campaign of harassment against SERgillPover the course of many months and that |Jiili¢has suffered
emotional distress over this, yet no criminal charges have been forthcoming, The only form of official
action that has been undertaken has been the acquisition of a Harassment order obtained with the
assistance of Officer Driscoll. (Interestingly, even when that order was violated, the Ashland Police
Department failed to execute the mandated arrest for that offense apparently with the blessing of Sgt.
Fawkes.)

By the time Officer Driscoll had arrived to [ESSSSSNSEEY that morning, Sgt. Fawkes was already
engaged in heated conversation with Bill Cavanagh. Officer Driscoll’s recollection of events
attributable to Bill Cavanagh is recalled with far more clarity then those attributable to Sgt. Fawkes,
Officer Driscoll’s explanation that he was concentrating more on Bill Cavanagh, “because he looked
like he was ready to engage in violence” lacks credibility. Both men were at arms length and Officer
Driscoll could have easily perceived the comments and actions of both men. Still, it could well be that
Sgt. Fawkes may have made some unseemly comments to Cavanagh (the statements referring to the
criminal record, the NGNS and the alleged threat to throw Cavanagh out of the police station)
before Officer Driscoll arrived.

Clearly, both Sgt. Fawkes and Bill Cavanagh were irate and justifiably so. Fawkes was avenging his
sentiments and Bill Cavanagh’s personal property and space were violated by Greg Fawkes and
his on-duty, uniformed, and armed comrade-in-arms. 1 can’t think of any person that would not repct

negatively to that cxperience especially when WEEEES and SepREER arc just inside the home
hearing this,

1 believe that what information that Officer Driscoll gave me was truthfill; however, he wasn’t offering

up any information voluntarily, I fully understand his predicament and empathize with the
predicaments he was unwittingly thrust into at N o1 the moming of June 4%, 2011,

EREEX
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CONFIDENTIAL
Sergeant Gregory Fawkes:

On 23 January 2012, Major Edward J, McGinn, Jr, interviewed Sat. Gregory Fawkes at the law offices
of Mirick, O’Connell at 100 Front St, in Worcester, This interview was audio-recorded.

Interview Summary:

On Monday, 23 January 2012 at 1130 hours, Ashland Police Sgt. Gregory Fawkes appeared at the law
offices of Mirick, 0’Connell, 100 Front St., Worcester, to be interviewed pursuant to the complaint of
William Cavanagh. This interview was conducted by this reporting officer. In attendance at this
interview was Ashland Police Depariment Lt David Beandoin, Sgt. Fawkes was accompanied by his
union attomey John Becker. Attomey Demitrios Moschos, Ashland Labor Counsel, was also in
attendance. This interview was audio recorded.

At the outset of the interview, Sgt. Fawkes was advised of the purpose of this interview was in part of
an investigation of the 07 June 2011 complaint of Mr. William Cavanagh of Ashland MA. This
interview was originally scheduled for 10:00 AM January 23, 2012, however Sgt. Fawkes did not arrive
to until approximately 11:20 AM. The sergeant explained that he had the time of this interview
confused thinking i was to occur at 1:00 PM. Sgt. Fawkes® attorney arrived at 10:00 AM.

The following is an account of the interview in summary form. It is not a transeript.

Sgt. Fawkes was first asked whether he was aware that Officer John Driscoll was interviewed in
connection with this investigation on Tuesday 17 January 2012. He replied that he was aware of this, 1
then asked Sgt. Fawkes if after this interview whether he had a meseting at his home with other
members ofthe Ashland Police Depariment. He responded that he had no such meeting.

Sgt. Fawkes was then asked whether any on-duty Ashland police officers were at his home on the
morning of January 17, 2012, he replied that Officer Michael Dionne had been there. He added that
Dionne had gone there to discuss union business. Sgt. Fawkes then added that Lt. Briggs had been to
his home recently but that he thought that he had come by the day before. When asked what the
purpose of that visit was, Sgt. Fawkes replied, “I think he was picking up a plumbing part”, When
asked whether these two officers were there at the same time, Fawkes replied a definitive “no® and that
he was “positive” that they were not there at the same time.

Sgt. Fawkes was then asked if it would surprise him to know that Lt. Briggs unmarked cruiser (a white
Ford 500) was parked out in front of his home on the morning of January 17, 2012%. With that Sgt.
Fawkes stated that it was entirely probable that Lt. Briggs had been at his residence that motning,

? After the interview of Officer John Driscoll in Ashland on January 17, 2012, this reporting officer drove the walking
course of AS—.EE. o1, R . ~ddrss to the Cavanagh resldence at T 1 e past
that residence,  observed a uniformed Ashlend police officer walking up the front steps. This officer was wearing g
leather police aruiser jacket and at first I thouglht the individual to be Officer David Muri whom bad jost left town hall
where the interviewed oceurred. Officer Muri attended the interview with Officer Driscoll as his union representative. T
wae able only to view a brief glimpse of the officer enferlng that residence. T later learned that the crujser parked in font
of that residence was that of Lt. Briggs. Afler reviewing a photo of Lt. Briggs from the Ashland Police Department’s
Facebook pages, T determined that the person entering the residence on . v Lt Briges.
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Sgt. Fawkes claims that Officer Muri did not come to his address that morning and there is no evidence
to conclude that he did.

Sgt. Fawkes” attention was then called to June 4, 2011, He was asked whether he directed Officer John
Driscoll to réspond to WS, the residence of William Cavanagh, Sgt. Fawkes replied, “no”,

He then stated that he called Ashiand dispatch (also referred to as “control”) to see if they could send an
officer over to that location. Sgt. Fawkes indicated that he inguired who was working so that the “best
guy” could be sent there,

Sgt. Fawkes was informed that ail the officers on duty at the time were tied up on other calls. When
asked about Sgt. Zanella, Sgt. Fawkes replied that he thought him to be a nice guy but he was of the
opinion that Sgt. Zanella was “tight with” William Cavanagh and he (Sgt. Fawkes) did not want him
there. As for the other officers that were on duty, Sgt. Fawkes characterized Officer William Foster as
“neatral” and that Officer Driscoll would be a pood witness because he was new,

When asked if he had contacted Officer Driscoll via cell phone, Sgt. Pawkes stated that he did and that
he did so as to brief the responding officer as to the situation at hand. As it turned out, he was unable to
give this briefing to Officer Driscoll as by the time he had called Driscoll, William Cavanagh was
already present, in close proximity and was reportedly “standing right there”. Sgt. Fawkes only
managed to say to Officer Driscoll, “Are you coming?”

When asked why he called an on-duty officer to the scene, Sgt. Fawkes responded that because William
Cavanagh had filed false complaints about him in the past, and because he knew what kind of “shady™
character he was, he feared that William Cavanagh would file a false accusation against him saying that
Fawlces hit him or threatened him.

‘When asked why he went over there in the first place himself, Spt. Fawkes stated that he was going to
tell William Cavanagh to stay away ﬁ'um“ that this had been going on for a long time and that
he thought these comments to be all too frequent and flirtatious.

Sgt. Fawkes then stated that he had told TSRS thot William Cavanagh was
“trouble” and that he had arrested WSEEER in the past. Sgt. Fawkes also told SRto avoid William
Cavanagh and not to “amp him up”. He added that William Cavanagh was aware that she was R
and that he had been repeatedly trying to “friend” her on Facebook.

Sgt. Fawkes added that once William Cavanagh had learned that SNSRI v as SN he
became bolder and that his comments to @®became increasingly mappropiiate. Even when JSivmy

would take another walk route, William Cavanagh would reportedly locate s and pull his
vehicle over to engage Wilin talk.

As for the June 4™ incident, Sgt. Fawkes stated that on this date, William Cavanagh pulled up alongside
GRS hilc v as on @walk whereupon he reportedly said to @ “T can’t believe that you've
had D", He then reportedly said, “Why don’t you come my house, give me your cell phone
number and call me when you come by; but not when your Bozo husband is around”.
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Sgt. Fawkes found this comments to be the breaking point and he then reportedly told IEERREg “that’s
it, you're not walking by there anymore”.

Sgt. Fawkes reported that every time William Cavanagh supposedly made a flirtatious or untoward
comment to GENNENRNED WMinformed him, Sgt. Fawkes however, reports that these incidents had
not been documented or formally reported although he did mention them to some of his colleagues in
the APD. In sum, Sgt. Fawkes reports that he was not overly concerned that William Cavanagh would
do anything to hisefill

On June 4" however, Sgt. Fawkes decided that he was going fo go over to William Cavanagh’s
residence tell him not to speak with M and that he called for a police officer to assist him merely
as a witness.

In discussion of the how the June 4" incident occurred, Sgt. Fawkes stated that he pulled up the street
(on Concord 5t.) away from Cavanagh’s house and waited as Officer Driscoll was not yet there, He
added that at this time William Cavanagh was not yet home, and his car was not there, Sgt. Fawkes
stated that this was “good” (that William Cavanagh was not home) and that he could wait for Officer
Driscoll to arrive “and maybe” Officer Driscoll would talk to William Cavanagh later if was he
(William Cavanagh) was not therc. (Sgt. Fawkes conceded here that he was waiting for William
Cavanagh) But, before Officer Driscoll arrived, William Cavanagh drove up and stopped his vehicle
beside Sgt. Fawkes’s truck and stopped and looked at Sgt. Fawkes and gave what Sgt, Fawkes called a
“chin nod”. At that point Sgt. Fawkes states he called the station and asked whether they were sending
him someone or not because, “the guy is like flagging me over, saying come here”. When asked if it
was an accurate assessment of the facts that William Cavanagh called him over, flagged him down, Sgt.
Fawkes replied that Cavanagh stopped his vehicle and said like, “what’s up?” At this point Sgi.
Fawkes was parked across the street from the Cavanagh home. Sgl Fawkes states that the then got out
of his truck and said to William Cavanagh, “Bill, what are you saving to i’ Cavanagh they
reportedly replied, “T don’t know what you are talking about”, With that Sgt. Fawkes said 1o him,
“Bill, come on, I know this has been going on for a long time, I've documented these incidents for a
long time” (although he didn's, Fawkes was bluffing). Cavanagh then said to Fawkes, “Go fuck
yourself” and then he proceeded to park in his driveway.

When asked if he had contacted Sgt. Zanella, the Officer in Charge of that shift, by this point in time,
Sgt. Fawkes said that he did not. Once again Sgt. Fawkes stated that Zanella had a friendly relationship
with William Cavanagh.

At this juncture, I played an audio recording of Sgt. Fawkes' first 911 call to Ashland dispatch this
date, The text of that call is as follows:

10:35:21

June 4, 2011

89k, Greog Fawkes

Sgt. Fawkes contacts Ashland 911 dispatch and inguires of the dispatcher
as to who is working. (Fawkes seems familiar with this dispatcher and
calls her by her fivst name Jamie.] The dispateher informs Sgb. Fawkea
that the following officers are working: Driseell, Billy (Foster), and
Steve [Zanella). She then added the name Joe.
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Fawkea first selects Driscoll and asks the dispatcher whether he was oOut
at the station or on the road buk mid-thought lnguires who is available
at the moment. The dispatcher informs Fawkes that all the road officers
are tied up at the moment.

The digpatcher then informs Fawkes that "Billy was thers* and Fawkes
then agks whether Billy is out at the station. The dispatcher informa
Fawkes that Billy is up on ;

Fawkes ends the call by stating that he will call Billy wvia ecell phone,
(Presumably, the officer Fawkes 18 to call fs OFficer William Fogter. )

Digp. Jamie Patriarca &
8gt. Greg Pawkesg

June 4, 2011 10:37:03

31:35 Sgt. Fawkes was then asked why it was so imp
responding to that location. He replies that he did
blindsided upon his arrival and not know what was

dgt. Fawkes calls the dispatcher once again. As scon as Fawkes said to
her, “"Jamie”, sha immediabely recognlzed Fawkes' wvolee and says to him,
"still going right to voice-mail isn’'t it?" Fawkes replies that it was.
Fawkes then asked the dispatcher to have Billy (Foster) call his cell
phona ASAP, The dispatcher (Jamie) seams accommodating and saye to
Fawkes, "I can try, his phene is Fred upr,

With chat Fawkes asks whether there is anybody who can clear, "I kinda
nead somebody”.

The dispatcher replied that he is clear, I can send somebody™ . With that

the dispatcher said to Fawkes, “I can try to have him call you'. With
that Fawkes replied, "Well I nesd him to call me first, that's the

| thing”. The dispatcher then told Fawkes that she would have the officer
(presumably Foster) to call him and if need be to come into She station
to make the call.

With that Fawkes said OK and the call was completed.

(33:09) After hearing this tape, Sgt. Fawkes was asked whether he selected Officer John Driscoll to
be dispatched to assist him. (Sgt. Fawkes was read the list of all the officers that were in duty than
morning.) Sgt. Fawkes replied that he did select Officer Driscoll 'When asked why, Sgt. Fawkes
replied that, “he was new, he didn’t know anything”. He added that he likes Officer Driscoll, (Sgt.
Fawlkes, at this point, upon direct questioning, denied asking Officer Driscoll about his January 17%
interview.) Sgt. Fawkes did, however, speak with Officer Muri about some matter of ease dropping
that may have occurred a short time prior to that interview at town hall. As for Officer Foster who
was also on that morning, Sgt. Fawkes states that he is 2 good guy and that he has known him for
about 10 years,

At this juncture, I played a second audio recording of Sgt. Fawkes' second 911 call to Ashland
dispatch this date. The text of that call is as follows:
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ortant that the responding officer call him before

not want to have the responding officer to be
going on. He added, ] knew that William Cavanagh
was going to scream and yell, “I know how he is", *I know his history” and “I wanted to tell him to
stop”. He then commented that William Cavanagh is the type of guy that would bully a cop.

With that, Sgt, Fawkes was asked about his knowledge of William Cavanagh’s history. He then related
a story of a neighbor dispute involving William Cavanagh. He stated that Cavanagh and his neighbor
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at the Catch 22 restaurant hated one another and that on one occasion, William Cavanagh drive his

vehicle through the parking lot in such a way so as to project gravel at the restaurant’s customers. He

continved, “T have a background with William Cavanagh”. I have knowledge of his son”. In further

discussion of that son, Sgt. Fawkes stated that several years ago, he arrested William Cavanagh's g
SR for having broken info a number of cars in town. Notwithstanding this, Sgt. Fawkes stated

that he liked H that he was a likeable and polite kid but misguided, Sgt. Fawkes then

stated that William Cavanagh seems to harbor animosity against him (Fawkes) stemming from an

occurrence Where Sgt. Fawkes and a Sgt. Wildman went to the Billerica House of Correction in order

to interview (MY while he was awaiting trial there. Per William Cavanagh’s opinion, he thought

this was just a gesture of spite toward the son as incarcerated prisoners are of the impression that

anytime an inmate speaks with police, they are engaged ss an informant. This ultimately led to the 0
having difficulty in jail resulting him requesting to be put in segregation for his own safety. In

response to this, Sgt. Fawkes stated that he was a fair person and that it was not his intent to make life

difficult for QN v hile he was in jail awaiting his trial,

At this juncture, [ played an audio recording of Officer Driscoll’s police radio transmission to dispatch
announcing his clearing an investigation on WS and then announcing his response tn'
SN (o assist Sgt. Fawkes. The text of the transmission is as follows:

Digp. Jamie Patriarca
Radio | A6 Officer John Driscell
Al4 Officer VWm. Foater

JdJune 4, 2011 10:41:34

Af (Officer Driscoll) contacts control (dispateh) and notifles the
&iggal:cher that he is now clear frem a call on « The officer
indicated that the investigation there is ongoing and that he will
prepare 2 brief report. Officer Driscoll then adds that he is responding
to asspist Sgt. Fawkes on “an issue”.

(25:50) Sgt. Fawkes was asked how Officer Driscoll came to know to respond to . i
order “to assist Sgt Fawkes with an issue”. Sgt, Fawkes responded that he did not know and posited
that control may have contacted him to advise him of the call there, Sgt. Fawkes does surmise that he
did call Officer Driscoll via cell phone but by the time that this call was made, he only had the
opportunity to ask him whether he was coming there or not.

The fact that Officer Driscoll stated on the radio that he was responding to TSNS, assist Sgt
Fawlkes was then addressed. Upon dirccted questioning, Sgt. Fawkes stated that he was off-duty, he did
not self activate, did not have a badge, was unarmed and arrived there in his own personal vehicle.
When asked why then did he call dispatch requesting that Officer Driscoll be sent there, Sgt. Fawkes
responded, “to be a witness”. By this point in time, Sgt. Fawkes states that he did not contact Sgt.
Zanella and he does not know whether anybody else had either.

I then played an audio recording of Sgt. Fawkes’ call to dispatch. This call was approximately 3
minutes after Officer Driscoll reported on the radio that he was leaving - and that he was en
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route to NS to assist Sgt. Fawkes, Clearly, by the time this cellular call was made to dispatch
by Sgt. Fawkes, Officer Driscoll had not yet arrived. The text of the transmission Is as follows:

Disp. a.m e Pabrlarca

10:44:08 8qt. Greq Fawkes

June 4, 2011

Sgt. Fawkes calls 911 and informs Dispatcher Patxiarca (again, whom he
refers to familiarly as Jaime) and informs her that he 1lp on "S- .
He than adde that wag “just driving down the strest because scmebody
wag harasging and they flagged me down". *It‘a Bill Cavanagh,
just so you know”. The dispatcher than knowingly (and seemingly
sarcastically) replies, "Oh, great®.

With that the dispatcher and Fawkes talk cver each other. Pawkes tells

the digpatcher that John Driscoll was going to assist him. At virtually
the same time, the dispatcher save, "you are out with Bill Cavanagh and
| John Driscoll on hig way®. Fawkes then stated to her, "Yeah, John

| Drisooll i8 going to ageisgt me®. (Clearly, Fawkes knew Driscoll was opna
| the way by thisz point in tfme; before the dispatcher informed him of

| that.}

|

(24:10) In his cellular call to the Ashland PD dispatch, Sgt. Fawkes stated that he “was just driving
down the street becavse his somebody was harassing: SEEBB’. He sdded that they (presumably the
person that had harassed Jl had flagged him down. Sgt. Fawkes then added in his comments to the
dispatcher that it was "Bill Cavanagh, just so you know", As it turned out, this occurred directly in
front of _, the residence of William Cavanagh.

After listening to the audio recording, Sgi. Fawkes was asked whether he knew by this point in time
that Officer Driscoll was on the way. He replied that he had hoped that he was.

When asked about the discrepancy in his statements to the dispatcher that he was flageed down on
Concord St. versus his comment to me that he had stopped there and was waiting for Officer Driscoll
before confronting William Cavanagh, he stated, *well, I had just pulled up”. He then stated, however,
if I wanted to play semantics, he had just pulled up, When told that this was not a matter of semantics,
rather, I called to his attention the conflict in his statement to the dispatcher and his statemment to this
investigator, Sgi, Fawkes then stated, * pulled up to wait for him, that’s correct™,

(23:10) Bgt. Fawkes then seemed to become agitated and stated, “if you are implying that I am being
untruthful, I know where you are going here, I am not being untruthful”, He then again reiterated, I
pulled up to wait for him, he pulled up (Cavanagh) gave me a chin nod and I got out to speak with
him”. When [ asked Sgt. Fawkes whether it was OK with him that | investigated this matter, he
replied, that he knew the “big picture, | see what is going on, the Chief had accused me of a lot of
things in the past month”. (T informed Sgt. Fawkes that I was not made aware of any of these alleged
allegations Sgt. Fawkes replied, I know".)

Sgt. Fawkes then stated, “T am not an untruthful person, I pulled up, I was waiting for a police officer to
get there a8 a witness, Bill Cavanagh pulled up next to me, gave me a chin nod and that’s that”,
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Sgt. Fawkes was then asked at what point he got out of his truck. He replied that he did so-when
William Cavanagh gave him the chin nod. Sgt, Fawkes then stated that we walked over fo the side of
Cavanagh's truck while it was still in the roadway, This encounter occurred diagonally across the
street from the Cavanagh residence as short distance toward the Mindess school, William Cavanagh
had driven in from that direction,

Sgt. Fawkes reports that he then asked, “What did you say to quilll Bill?” Cavanagh then reportedly
teplied to the sergeant, “I don’t know what you are talking about”, Sgt. Fawkes then said he told
Cavanagh that he was out of line, stay away from ymiiile Cavanagh then reportedly said to Sgt.
Fawkes, “Go fuck yourself”, Cavanagh then reportedly drove offand into his driveway.

When asked whether he was “pissed”, Sgt. Fawkes replied, “Of course I was pissed”. When asked if he
raised his voice to Cavanagh, he replied, “No, not at all at that time”, Sgt. Fawkes denies having
threatened Mr. Cavanagh and denied having given him any reason to feel threatened or frightened of
him.

Sgt. Fawkes then stated that he was aware of what he could and could not say what he could do and
what he could not do to a person like Bill Cavanagh, .

When asked if he followed William Cavanagh into his driveway on foot, Sgt. Fawkes stated that he
thinks he waited for Officer Driscoll to arrive, He reportedly waited by his own truck: Sgt. Fawkes
stated that it was only seconds later that Officer Driscoll had arrived.

After the officer’s arrival, Sgt. Fawkes walked over to Cavanagh who was in his driveway at this time,
Upon his arrival there, William Cavanagh reportedly then started “hooting and hollering”, and called
him (Fawkes) “a punk and stuff like that”. In response, Sgt. Fawkes stated that he said to Cavanagh,
“Look, this has been going on for a long time, stay away from 8 Bill, T haven’t done anything
about it thus far, I can’t handle you man to man because of my job but I will handle you with the legal
system if you continue with this behavior”. At this point, I stopped Sgt. Fawkes and asked him what he
meant by that comment, Sgt. Fawkes replied, “T said /1o Cavanagh that I will go and get a harassment
order or whatever against you”. Cavanagh then reportedly said to Sgt Fawkes, “you want me to stop
bothering your tell $mto stop walking by my house”, To which Sgt. Fawkes reportedly
stated, m anyplacaddwants”, Cavanagh then said, “You want me to stop bothering yume
W, your better get a fucking resteaining order”. Sgt, Fawkes then said that, “Well that's what I’ll do
Bill, @R get a restraining or a harassment order”, Cavanagh then reportedly made some comment to
the effcct that he (Fawkes) deserved it because he endangered his N, v hon B wes in jail,
Fawkes then reports that Cavanagh then said [ know everyone in this town, to include the Chief,
Lt. Beaudoin and Steve Zanella. He went on to tell Fawkes that he (Fawkes) was a “fucking punk”,
Sgt. Fawkes then clarified this by saying, “No, he said half the guys in town think you're a punk” to
which Fawkes reportedly replied, and “everyone knows you're a punk Bill",

Sgt. Fawkes then made a comment, “Bill, I know your history with women”. Sgt. Fawkes then
volunteered information that several years ago, he investigated a rape case which involved Bill
Cawmaih’s 85 & witness, Sgt. Fawkes continued, * friend

Id me (Fawkes l Cavanagh had sexually assaulted several
times over the years”. When asked who told him this, Sgt, Pawkes stated, SHENEEIIP. n response
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to this allegation, Sgt. Fawkes reports that he had had contact with Bill Cavanagh because he was
looking for \NRREY in connection with the first rape investigation. (dpparently,

was at first a cooperating witness and@identified S boyfriend as the man who had raped
the victim in the case that Sgt. Fawkes was investigating. Since that time however,
had ceased to cooperate in that case, recanted her identifying statement and then acted in a way that
causedMyto be criminally eulpable as an accessory after the fact. That was the reason Sgt. Fawkes

war looking fo

in the course of that investigation, Sgt, Fawkes reported, that he had interacted with Bill Cavanagh in
effort to locate and arrestPB. It was during the course of those interactions that Sgt. Fawkes reportedly
said to Bill Cavanagh that he (Fawkes) had received information (in the course of the first rape
investigation) that he (Cavanagh) had allegedly sexually assaulted NS Sct Fawkes
stated that in response to this accusation “Fuck you, talk to my lawyer”.

(17:00) In continued discussion s to the oceurrences at (JJJJ I on June 4™, Sgt. Fawkes stated to
William Cavanagh, “Bill, you know you know your history with women, you know [ know your
history with you I take this siuff seriously”. {Sgt. Fawkes, earlier had added thatfle
9N had informed him at the time of that investigation that Mr. Cavanagh had been totally
inappropriate with in the past, and that he had sexually assaulted_ over the
years when he

In direct response to the comment as to Cavanagh’s history with women and (NN, hc
reportedly responded by saying “Oh fuck you, bringing that stuff up, you're an idiot, you're stupider
than I thought.”

Sgt. Fawkes stated that at that point in their discourse (still in the Cavanagh’s driveway) Bill
Cavanagh's @il exited the home and asked what was going on. Sgt. Fawkes states that he then
informed (REBEERIER thatBER husband has been harassing | SEEENSEENRY. With that, William
Cavanagh then reportedly shoved §ilk telling @l to go back inside the house, In response to this
observation, Sgt. Fawkes stated that he advised Cavanagh, “Don’t put your hands on youliilil Bill, it's
not appropriate”. Bill Cavanagh then reportedly said “fuck you get off my property.” Sgt. Fawkes then

said to R, < Are you alright?” gy, “Y es, just leave”,

I then asked if any neighbors were around and Sgt. Fawkes replied in the negative. With that Sgt.

Fawkes said that William Cavanagh stated in his complaint that there was a neighbor who had

witnesses the incident but that was not true. He then added that the complaint also stated that1
as home at the time, He said, “I remember clearly that this was a school day and

wglh was not there, when I read that, QI was not around”. When informed that June 4% was a
Saturday, Sgt. Fawkes continued fo claim that theegmlwas not around. When asked whether theim
could have been in the house, Sgt. Fawkes replied that this was possible.

When agked whether he had made reference to William Cavanagh’s criminal record, Sgt. Fawkes

replied no. He added that he said to Cavanagh, “You're a bad guy, you're a bad guy” or something to
that effect,
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When asked whether he had attempted to investigate the allegation that Bill Cavanagh had sexually
assaulted* Sgt. Fawkes replicd that he attempted to but RNy ~ould not
speak with him and that Bill Cavanagh told him to talk to his lawyer.

When asked whathnrq wag around still, Sgt. Fawkes replied that@Pwas, that i did
live in the CSNSMNNNR 2roa, that @ may have gone fo live in that @l had a crack cocaine
problem and that@ll was a prostitute.

When asked whether he had ever run a BOP (Bureau of Probation Criminal Record) check on William
Cavanagh, Sgt. Fawkes that he did run such a check years ago during the course of that past rape
investigation, but also that he had run one more recently in connection with one of the more recent
events and put it in the case folder. He mentioned that it may have been Officer Driscoll's
investigatory folder into the harassment order investigation on June 4, 2011.

When asked if he could clarify the date, Sgt. Fawkes replied that it was during the course of the
investigation into one of the many instances of problems with William Cavanagh and that he had
written a “bunch of reports” as to William Cavanagh, and that typically as part of the investigation, a
BOP report is placed into the case file,

When asked if he know the content of William Cavanagh’s BOP report, Sgt. Fawkes recalled that it had
a number of theft entries. When asked whether there were any crimes of violence contained therein,
Sgt. Fawkes replied that he did not know.

When asked whether during the course of this incident with William Cavanagh he was “pissed”, Sgt,
Fawkes responded, “Yes, of course I was”. He added that he was calm and reserved until such time
that William Cavanagh started sereaming.

When asked whether he had confronted William Cavanagh in the past gbout these things, Sgt. Fawkes
replied. that he did not. When asked why not, he replied that he knew that Cavanagh would be
extremely confrontational and that it was just not worth it,

When asked what “pushed him over the edge” this time, he replied that SEEIRP came home and that
“@Bsccm very shaken by it and upset and I felt that Cavanagh was trying to get to him throughMyand
that he could not do that,

When asked whether he use profanity or insults, Sgt. Fawkes replied that he likely used the work
“fuck”™ as in the context of “stay the fuck away from i,

Sgt. Fawkes was then asked whether William Cavanagh came into the Ashland Police Station
frequently. Hc replied that it wasn’t frequent but that he did know some people there. Sgt. Fawkes
added that Cavanagh is quite friendly with Sgt. Zanella, Lt. Beaudoin and the Chief When asked as to
his knowledge of these people, Sgt. Fawkes stated that he knows Cavanagh and Sgt, Zanella to drink at
the same bar. When asked how this connected them as friendly, he added that both wotked in
construction and that he has heard Sgt. Zanella characterize Cavanagh as a “big mouth but that he was
not that bad”. Sgt. Pawkes stated that Lt. Beaudoin hes told him (Fawkes) that he were close friends
and that he was in the same golf league with Lt. Beaudoin.
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When asked what Officer Driscoll said or did on scene (at RIS, Junc 4“’] Sgt. Fawkes
replied that he didn’t do much. He added that after they loft the driveway, Qfficer Driscoll reportedly
asked him (Sgt. Fawkes), “does oiilll want to get a harassment order because he had heard him
(William Cavanagh) about getting the restraining order or something to that effect”. Officer Driscoll
then informed Fawkes that he would have to go over to the IR to speak with GRS with
the forms,

I then played an audio recording of Officer Driscoll’s call to dispatch. The text of the transmission is as
follows:

v %:. Jamie Patriarca & A6
June 4, 2011 ilﬂ:EEl:ail Radio officer John Prigooll

At (Qfficer Driscoll) calls into dispatch dlrecting the dispatcher to
vghow ug clear from that location®, ™wa’ll koth he coming in to the
gtation”,

When asked to comment as to Officer Driscoll’s statement, “We'll both be coming into the station™.
Sgt. Fawkes has no answer to that as he maintained that after having left m., he and
Officer Driscoll went to the SEEGEEEEEINNY W here he interviewed

When asked whether he had directed Officer Driscoll to do anything in the course of this incident, Sgt.
Fawkes replied in the nepative, Sgt. Fawkes later stated, “T didn’t direct anybody to do anything™, Sgt.,
Fawkes stated that during the course of Officer Driscoll’s interview th. he was
present.

When asked whether he made any reports as to this incident, Spt. Fawles stated that he made a bunch
of reports as to William Cavanagh. When asked specifically whether he made a report reparding
June 4% 2011, Sgt. Fawkes replied, “1 don’t think so™.

When asked whether he has ever asked any other officer to file report at to William Cavanagh, Sgt.
Fawkes responded that he was sure that he did,

In discussion of the incident of October 26, 2011 at the Mindess School, Sgt. Fawkes stated that he and

were in their car waiting for school dismissal so as to pick up QI While they waited,
they observed William Cavanagh pull up directly behind them and then exit his vehicle to speak with a
motorist behind hig car. Sgt. Fawkes reports that Cavanagh clearly knew that the vehicle in front of his
was that ﬂfﬂﬂnﬂ that @B was therein. He added that he did not know whether
Cavanagh knew he was in the car too. Sgt. Fawkes reports that he then called Ashland PD dispatch,
asked who was working whereupon he was informed “Mike Dionne”. Fawkes then asked that Officer
Mike Diotne be dispatched to that location. (He claims not to recall whether he informed dispatch that
Cavanagh had violated the harassment order.) Sgt. Fawkes then called “Mike” and informed him that
William Cavanagh had just violated the harassment order and could he come over there, He added that
he asked that Cavanagh not be arrested as that would be unsettling t

{ PAGE \* MERGEFORMAT }




CONFIDENTIAL

In summary, Sgt. Fawkes was asked whether Officer Dionne was made aware of the fact that William
Cavanagh was in violation of the harassment order and that he (Dionne) did not arrest him. Sgt.
Fawkes responded, “correct”, When asked whether this action (or lack thereof) was contrary to statute
which makes arrest mandatory in such instances, Sgt. Fawkes stated that was correct. He then added,
“in all fairness, I asked him not to arrest Cavanagh”, When asked whether he directed Officer Dionne
not to arest Cavanagh, Sgt. Fawkes replied, “T didn’t direct him to do anything”, Sgt. Fawkes added
that he was not working and that he did not enter any official documentation as to this incident.

At this point in the interview, Sgt. Fawkes was asked whether he had any comments, Sgt. Fawkes
responded that that William Cavanagh has criminally harassed him in the past.

Sgt. Fawkes was then asked whether (from the outside looking in) that it would be reasonable for
someone to believe that when a you go over there to confront him and that you’re a sergeant in the
Ashland PD and that you bring another police officer, do you think that a reasonable person would
think that the odds were stacked against the guy? Sgt, Fawkes replied, that he may have taken it that
way, but that he took Officer Driscoll there as protection. He knew that John Driscoll was thers as a
witness and that he stood there, had no involvement and just watched. He added that William
Cavanagh would have lied in his complaint that he had hit him and he thought that this was a prudent
and responsible thing to do.

In conclusion Sgt. Fawkes stated that he would do the same thing over again,
The interview was then suspended.

Upon resumption of the interview, Sgt. Fawkes was asked whether he had had access to the audio 911
or radio calls tapes. He claims that he has not,

The interview was then concluded.

*kdkd

Interview Comments & Impression:

Sgt. Fawkes was well-versed in this case and he had clearly reviewed the case materials in preparation
of this interview. In fact, Sgt. Fawkes even cited the complaint of William Cavanagh and disputed
some of the assertions contained therein; that his P was home and overheard the
discourse of June 4™ 2011. It is unknown how Sgt. Fawkes obtained those materials for his review.

Sgt. Fawkes, at no time notified Sgt. Stephen Zanella who was the Official in Charge of the Ashland
PD field officer on June 4%, 2011, Sgt. Fawkes suggests that the reason that he did not notify Sgt,
Zanella that he was “using” the personnel that Zanella was responsible for was because was he thought
Zanella to be closely aligned with Bill Cavanagh. When given the chance to substantiate or qualify his
characterization of their close relationship, Sgt, Fawkes offered an inanc and poorly grounded anecdatal
basis for this assumption. “They drink at the same bar", “they are both in construction”, “he once stated
that Cavanagh was not that bad...”, were the basis offered up by Spt. Fawkes.
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Sgt. Fawkes asserts throughout this investigation that he knows how William Cavanagh thinks and acts
and that he can predict how Cavanagh will behave in the face of a confrontation (with Sgt. Fawkes)
over an untoward comment that he made toCHNMSENENNE. [n fact, Sgt. Fawkes wes so concerned
by this expected strong and potentially violent reaction that he brought along with him, a young and
inexperienced new officer to act as witness. This makes no sense whatspever. Sgt. Fawkes' judgment
is called into question by going to WM in the first place and it is even more questionable that
he brought another on-duty officer along. What was a purely a man-to-man exchange among civilians
became the official business of the Ashland Police Department when Sgi. Fawkes brought along an on-
duty officer “to witness” this event, This is unjustified, and grossly improper.

While any man’s first urge would be to confront and try to reason with a person who made
inappropriate comments touiNNEND, Sot. Fawkes knew Cavanagh, knew that he did not like him,
did not like Cavanagh in return, and fully expected a profound negative reaction. Yet, he went anyway,
Clearly, a prudent police supervisor would not have placed himself, his subordinate, or his department
in that predicament. Going to SN accomplished nothing, rather it worsened matters,

Sgt. Fawkes could have very easily called the Ashland Police and asked that an officer be dispatched to
his address to investigate this report of Harassment, It would have been that officer’s obligation to then
speak with Mr, Cavanagh, but at least the playing field would have been leveled, Moreover, the Officer
in Charge of the police at that time could have exercised his judgment and oversight over the matter
because he would have been privy to the matter unlike was the case here. As it was, an off-duty police
sergeant with an armed, on-duty police officer, marching onto a citizen’s property and making
allegations is not the proper way to redress these issues,

In his third call to Ashland dispatch, Sgt. Fawkes informs the dispatcher that he was “just driving down
the street because somebody was harassing (MR and they flagged me down”, “It’s Bill Cavanagh,
just so you know™, This is patently false statement that Sgt. Fawkes made to the dispatcher while on a
recorded line. Sgt. Fawkes admits that he was looking for Bill Cavanagh and that he stopped and parked
across the street from Cavanagh’s home waiting for him to return home. In fact, Cavanagh neighbor

stated that Sgt. Fawkes was observed driving up and down q in search of
Cavanagh before he stopped and waited, Additionally, the fact that William Cavanagh stopped in the
roadway and gave a “chin nod” to Sgt. Fawkes, a man he strongly dislikes, and that this alleged chin nod
(even if it did happen) is tantamount to being “flagged down” is also patently false.

Logic would have it that the last person that would “flag down” Sgt. Fawkes would be Bill Cavanagh.

In his interview, Sgt. Fawkes would have us believe that he was calm, collected and controlled
throughout his discourse with Bill Cavanagh even though Cavanagh was said to be irate, hooting and
hollering, Admittedly “pissed” Sgt. Fawkes tells us that he calmly asked, “What did you say o
Bill?* All the while Bill Cavanagh is barraging him with insults such as “punk”, “arrogant”, etc.
“You're a bad guy Bill” is the comment that Spt. Fawkes stated he made in return. That simply does not
hold a great deal of credibility especially under the emotionally charged conditions where BB~ ]
was insulied.

Sgt. Fawkes admits to making mention of a past rape allegation against Bill Cavanagh. This matter

supposedly involved Cavanagh's NNy . Even though this allegation was not
supported by acknowledgement of the victim, it remains a rape allegation nonetheless and subject to the
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provisions of Massachusetts General Law Chapter 265 § 24C" and Chapter 41 § 97D° which proscribe
the public disclosure of the identities alleged rape vietims. (The fact that

Sl Officer John Driscoll and potentiaily (MMM hoard this discourse creates the public
disclosure.) At the very minimum, these disclosures represent a violation of confidentiality of protected
law-enforcement information.

Sgt. Pawkes denies having made mention of Bill Cavanagh’s criminal record, however, his willingness
to accost him with an unsupported rape allegation seems to take the validity out of Sgt. Fawkes denial,
It appears highly probable that in the heat of the argument, one where two witnesses claims that Sgt,
Fawkes was highly agitated and irate, likely made mention of Cavanagh's criminal past one that would
bring about & verbal response, “that was ten years ago”, The totality of the situation suggests to me that
Sgt. Fawkes did improperly make mention of Bill Cavanagh’s criminal past.

Bill Cavanagh in his interview stated that “the tables turned” when Greg Fawkes showed up at his
home with an on-duty officer”. That was the point when he knew that he was going to Jose in this
conflict. When asked whether a reasonable person could conclude that the odds were stacked against
him under such circumstances, Sgt. Fawkes agreed.

Accordingly, T submit that Sgt, Fawkes engaged in an abuse of his position, secured for himself an
unwarranted privilege not afforded to others, and that his conduct created the reasonable perception
that would cause a reasonable person, having knowledge of the relevant circumstances, to conclude
that any person can improperly influence or unduly enjoy his favor in the performance of his official
duties, or that he is likely to act or fail to act as a result of kinship, rank, position or undue influence of

any party or petson.

Sgt. Fawkes further claimed that on October 26, 2011 he called Ashland police to complain that Bill
Cavanagh had violated the conditions of the existing Harassment held by (NNNEEED:. Afier
conducting an investigation and speaking with Cavanagh, he was not arrested, contrary to statute,
which requires arrests for such offenses. By prohibiting a subordinate officer from making this arrest,
Sgt. Fawkes interfered with the officer’s duties and needlessly exposed his employer to liability,

* MeL Chapter 265§ Section 24C, That portion of the records of 8 court ar any police department of the commenwealth
or any of its political subdivisions, which contains the name of the victim in an arresl, investigation or complaint for tape [er
al] shall be withheld fiom public inspection, except witl the conssnt of a Justice of such court where the complaint or
indictment is or would be prosecuted.

Said portion of such court record or police record shall not be deemed to be a public record under the provisions of section
seven of chapter four,

Except es otherwise provided in this section, it shall be unlawfl to publish, disseminate or otherwise discloss the name of
eny individual identified as an alleged victim of any of the offenses described in the firat paragraph. A violation of this
section shall be punishable by a fine of not less than two thousand five hundred dollars nor more than ten thousand dollars,

 MGL Chapter 41§97D. All reports of rape and sexual assault or sttempta to commit such offenses and all conversations
between police officers and victims of said offenses shall not be public reports and shall be maintained by the police
deperiments in a manner which will assure their confidentiality. Whosver violates amy provision of this section shal] be
punished by imprisonment for not more than cne year or by & fine of not more than cne theusand dellars, or both,
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IV.  ANALYSIS:

Did Sgt. Fawkes conduct himself in a manner unbecoming an officer as proscribed in the Rules
and Regulations of the Ashland Police Depariment?

Without question, the comments that Bill Cavanagh made to IESSEEENNERP vcrc out of line,
inappropriate and over-the-top. Some reasonable response thereto was demanded.

However, while an ordinary citizen may have been able to interact with Bill Cavanagh “mang-a-
mano”, Sgt. Fawkes because of his position within the Ashland Police Department and being mindful
of his history with Bill Cavanagh, is not afforded that luxury. As a police official in Ashland, with his
self-admitted articulated insight into Bill Cavanagh's personality, his expected reaction to
confrontation and his knowledge of the personal animosity that Cavanagh has for him, it was simply
not reasonable for the sergeant to address this matter personally. This represents a lapse in Sgt.
Fawkes' decision making. Clearly, it would have been far better for Sgt. Fawkes to contact the
Ashland Police Dept. by ordinary means, have an officer interview GEEMIllIP and allow the investigation
to be carried out without his direct and conflicted intervention, Additionally, this would have
permitted Sgt. Zanella to oversee the investigation and provide a level of buffering to protect the
department, its officers and Sgt. Fawkes alike.

The fact that Sgt. Fawkes brought along a fairly new, inexperienced police officer with him to act as
his personal witness without the knowledge of the officer in change (Sgt. Zanella) represents s major
mistake on the part of Sgt. Fawkes, Accordingly, this on-duty officer and by extension, the Ashland
Police Department, have needlessly become a party to this conflict. Neither should have been,

What could have been only a personal civil discussion became the official business of the Ashland
Police Department when Sgt. Fawkes brought an official police presence into this conflict. By causing
Officer Driscoll to be present at this scene, Sgt. Fawkes’ superior officer-subordinate relationship
cansed that officer to be under his (Fawkes’) direct control. Fawkes' statement, “T didn’t direct
anybody to to do anything”, carries little credibility. He ealled dispatch three times, He called at least
one officer on his cell phone directly, he effectively controlled the scene relegating Officer Driscoll to
an observer and then directed that officer to undertake an investigation, Sgt. Fawkes® indeed “did”
something, Sgt. Fawkes' duty status at this juncture is wholly irrelevant since sgt. Fawkes' use of
police resources, control over Officer Driscoll and his comments to Bill Cavanagh that he was going to
use the legal system to remedy this situation carried an air of officialdom. Sinee this matter wag a
personal one for Sgt. Fawkes, there was no place for his use of official authority in this personal
squabble. This represents an inherent and impermissible conflict of interest,

Moreover, it clearly signals to others, notably Bill Cavanagh and JESSN, that Sgt. Fawkes has at his
personal disposal Town police resources that are not ordingrily afforded to ordinary citizens,

The Rules and Regulations of the Ashland Police Department demand that police officers and officials
conduct themselves at all times, both on and off duty, in such a manner as to reflect most favorably on
the Department and its members. Sgt. Fawkes conduct on June 4, 2011 did not meet that standard,
His apparent anger at the comments Cavanagh levied toward his wife caused him to g0 to Cavanagh's
home, wait him out, and then angrily confront him using comments that should not have been uttered.
His admitted use of language consisting of the *“"F-homb” were improper and not reflective of a
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controlled Ashland police sergeant. His public comments referring to a past and likely unfounded rape
allegation were improper and perhaps violative of confidentiality rules, regulations and statutes, Sgt,
Fawkes’ public comments referring to his knowledge of Cavanagh's criminal past had no place in this
discussion and were perhaps violative of confidentiality and CORI provisions. Lastly, his actions at

SRR that date were threatening as characterized by Bill Cavanagh SRR o5 vrell
fiw = a2

a8

Consequently, based upon the aforementioned factors, the allegation that Sgt. Fawkes acted in a
manner unbecoming a police officer in the Town of Ashland on June 4™ 2011 is sustamed,

In addition, Sgt. Fawkes totally disregarded the chain of command in the Police Department by not
abtaining the permission of Sgt. Zanella, the Official in Charge on June 4%, 2011, to direct an officer
to serve as a "witness” to his discussion with Cavanagh. By Sgt. Fawkes contacting officers by cell
phone, rather than through dispatch, Sgt. Zanella had no idea that Sgt. Fawkes was utilizing
Department personnel for a personal matter,

Sgt. Pawkes was off-duty and should not have been directing any on-duty personnel, dispatcher or
officer, to do anything without the permission of Sgt, Zanella, What if Sgt. Zanella had needed to
assign Officer Driscoll to an actual police matter at the time he was being directed by Fawkes to
appear at Concord St. as witness? Not being on-duty, Fawkes was not aware of the incidents being
responded to at the time and it was not his call to have an officer respond immediately at his request to
the Cavanagh ol 1t is the responsibility of the Official in Charge to vet the calls and assign
officers to respond, which at times includes pfioritizing the responses.

For these reasons as well, Sgt. Fawkes engaged in conduct unbecoming a police officer.

Did Sgt. Fawkes seek or obtain the influence or intervention of any person, outside or from within the
department for the purposes of preferred treatment or advan tage with respect to William Cavanagh
on June 4°, 20117

On June 4% 2011 a personal dispute erupted between Sgt. Fawkes and William Cavanagh. In order to
address this dispute, Sgt. Fawkes went to the residence of Bill Cavanagh to confront him, Neither the
Town of Ashland nor its police department had any standing in this dispute. That changed, however,
when Sgt. Fawkes, using his police sergeant authority, directed that an officer be dispatched to Concord
St. to assist him and continued when Sgt. Fawkes brought Officer John Driscoll to act as a “witness” to
his discourse with William Cavanagh, Insofar as the investigation into any harassment that S
@A may have sustained from William Cavanagh, this investigation would in no way requiro the
presence of a police witness for a confrontation betwesn Sgt. Fawkes and Bill Cavanagh. Rather, such
an investigation would require the officer to interview the vietim, and then interview
the suspect, Bill Cavanagh separately. Police involvement in such a confrontation was contraindicated
both by sound police procedure and common sense,

Sgt. Fawkes asserts that he “didn’t direct anybody to do anything”, That remark is untrue. He did direct

the dispatcher to send a car to Concord St. and Sgt. Fawkes did, as Officer Driscoll twice stated, direct
that officer to conduct an investiation into the harassment unto
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Tn sum, Sgt. Fawkes brought Officer John Driscoll to the @mmmegiill§. scene and inappropriately used
that officer’s presence as 8 witness, back-up and support structure so that he could seftle his personal
differences with Bill Cavanagh. This “use” of Officer Driscoll, a resource of the Town of Ashland,
facilitated the fulfillment of Sgt. Fawkes’ personal objectives vis-3-vis Bill Cavanagh. The use of this
resource is not afforded to other persons as ordinary citizens are simply not able to call the police
dispatcher, call an officer directly or dircct that an officer respond to a certain place at a certain time,
(This call is distinguished from an ordinary 911 call or other citizen call for service.) Lastly, the use of
this of this resource for purely personal reasons represents preferred treatment and is an advantage to
Sgt. Fawkes that was not provided to William Cavanagh or fo any other citizen,

Because Sgt. Fawkes obtained the influence or intervention of Officer Driscoll in order to secure
preferential treatment and/or advantage, this allegations of Undue Influence is sustained.

Did Sgt. Fawkes engage in “Inierference in the Course of Justice™ as defined by Ashland Police
Department Rule and Regulation # 4.12°?

On October 26, 2011, Sgt. Fawkes and NEM® were parked in a motor vehicle at the Mindess School on
Concord St. in Ashland. They were waiting for school release so as to pick WM. At the time,
Sgt. Fawkes was off duty, At some point, William Cavanagh pulled his vehicle directly behind the
Fawkes vehicle and Cavanagh exited the vehicle to speak with a nearby motorist. Sgt. Fawkes has
asserted that William Cavanagh is well aware of the description of the Fawkes' vehicle and
consequently, his close contact was knowing and malicious, At the time of this incident, there was an
active Harassment order in place naming Cavanagh as the defendant and CNNEE s the plaintiff,
Per that order, Cavanagh was to remain away from (WSS Mr. Cavanagh was clearly in violation
of that order.

Sgt. Fawkes contacted the on-duty Officer Dionne (via cell phone) of the Ashland Police Department
and asked that officer to respond to his (Fawke's) location to address this matter. Upon Officer
Dionne’s arrival, William Cavanagh was found in close proximity to the original scene and was stopped.
At this time, there was clear probable cause that William Cavanagh had violated the contact provision of
that Harassment order. Pursuant to Massachusetts General Law Chapter 258E§8 states as follows (in
pertinent part): Law officers shall make every reasonable effort to do the following as part of the
emergency response to;

{8) arrest any person that a law officer witnessed or has probable cause to believe violated a
temporary or permanent vacate, restraining, stay-away or no-contact order. No law officer

§ RULE 4.12 - INTERFERING WITH COURSE OF JUSTICE:

Officers shall not interfere with cases being handled by other officers of the department or other lew enforeement apencies,
When an officer believes that such involvement is absolutely necessary, he or she shall secure permission from a superior
officer,

!
Officers shall not take part in, or be concerned with, ¢ither directly or indirectly, any compromise or arrangement with any
peraon whomsoever for the purpose of permiting an accused person to escape the penalty of his or her wrongdeing, or seek
to obtain a continuance of eny trial or otherwise interfere with the course of justice, except in the nomal cowss of
proceedings,
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shall be held liable in a civil action for personal injury or property damage brought by a party to an
incident of abuse or for an arrest based on probable cause when such officer acted reasonably and in
good faith and in compliance with this chapter.,

In this case, Sgt. Fawkes informed Officer Dionne that he did not want Mr. Cavanagh arrested; rather he
merely wanted him wamed, In effect, Sgt. Fawkes compelled Officer Dionne to violate state law and
not arrest William Cavanagh despite clear probable cause of this offense and in view of the statutory
mandate that arrests be executed for such order violations. As Officer Dionne is a subordinate officer of
Sgt. Fawkes, he was left with little recourse than to obey this order.

Accordingly, the allegation that Sgt. Fawkes interfered with the course of justice, as defined by Ashland
PD rule and regulation # 4.12, is sustained.

Did Sgt. Fawkes improperly use the prestige or influence of his official position, or use the tinme,
Jucilities, equipment or supplies of the department Jor the private gain or advantage of themselves or
another?

Did Sgt. Fawkes improperly use his official position, department identification cards or badges:
(a) for personal or financial gain; (b) for obtaining privileges not otherwise available to them except
in the performance of duty, or (c) for avolding consequences of illegal ucts.

Under ordinary conditions, where any ordinary citizen requires the assistance of their local police
department, they either dial 911 or the police department’s business line. Then, they explain the
situation to the police call taker/dispatcher. Tt is the role of the dispatcher to vet the call/complaint to
determine whether the matter is a police issue and what degree of response to activate. Under these
normal conditions, it is not the role of the caller to dictate whether a response will be forthcoming and to
what degree. These police responses and the degrees thereof are also under the auspices of the
officer/official in charge as it is he who is responsible for the orderly operations of the police
department’s field operations when he is on duty.

In the instant matter, Sgt. Fawkes made three separate calls to Ashland Police dispatch requesting police
assistance and or directing that on-duty officer contact him by cell phone. In response to these calls, an
on-duty Ashland police officer was dispatched to SRR, (vio cell phone) in order for Sat.
Fawkes to confront and settle a purely personal matter with William Cavanagh. This was done without
the knowledge of Sgt. Zanella who was the Official in Charge that day.

Sgt. Fawkes freely admits that the purpose of his summoning Officer Driscoll to that location was for
the officer to serve as his witness. While Sgt. Fawkes claims that he, “didn’t direct anybody to do
anything”, it is Officer Driscoll’s unambiguous recollection that Sgt. Fawkes did direct him to

investigate a matter involving N

I respectfully submit that there is no other member of the Ashland community that can phone Ashlangd
Police dispatch and demand the swift response of police officer under such as these, with the exception
of course, of a police official.

{PAGE \* MERGEFORMAT }




CONFIDENTIAL

Moreover, because there exists a supervisor-subordinate relationship between the dispatcher and the
sergeant and between the responding officer and the sergeant, both Dispatcher Patriarca and Officer
Driscoll would be hard pressed to second guess the demand of a police serpeant. Consequently, the
vetting process was eliminated as was Officer Driscoll's discretion as to how to go about what he
thought was to be an investigation for harassment. In a nutshell, Sgt. Fawkes was in charge and both the
dispatcher and the responding officer were obligated to follow his direction.

Becanse much of these commmunications took place off the radio and were instead conducted on cell
phones, Sgt. Zanella was denied the opportunity to hear these calls going out and to review the
appropriateness of these police responses. 1 respectfully submit that if he was aware that Set, Fawkes
was going to (IS . to confront William Cavanagh, he would have either gone there himself
and spare his subordinate of this investigation or demand that no officer go there to serve as Sgt, Fawkes
personal witness for what was a patently private matter,

1t was through nothing clse but Sgt. Fawkes's officlal police position that enabled him to affect these
police responses. Because this was a purely private matter for Sgt. Fawkes, the use of these Ashland
Police resources that he acquired for private use is inappropriate,

Consequently, the allegation that Sgt. Fawkes abused his position is sustained.

Was Sgt. Fawkes discourteous to William Cavanagh on June 4, 20117

Pursuant to this Rule and Regulation, officers shall not be discourteous or inconsiderate to the public, to
their superior officers, or to their fellow officers and employees of the police department as well as other
law enforcement and governmental agencies. They shall be tactful in the performance of their duties
and are expected to exercise the utmost patience and discretion even under the most trying
circumstances.

That notwithstanding, police officers must interact with citizens under trying condition. This incident
was no exception to that. Sgt. Fawkes admits to using foul language in his discourse with William
Cavanagh, As for William Cavanagh, there is no doubt in my mind that he used similar colloquial
speech. As both men engaged in this level of discourse, I cannot see how either one would take offense
on that basis along. Granted, Sgt. Fawkes is an employee of the Ashland Police Department and is
subject to the Rules and Regulations while private citizen Cavanagh is not.

In sum, Sgt. Fawkes' choice of words was not one of the complaints William Cavanagh articulated in
his complaint or interview,

Accordingly, this allegation is found to be Not Sustained.

Did Sgt. Fawkes improperly disclose or use for their personal interest any confldential information
acquired by them in the course of their official dutles?

Did Sgt. Fawkes treat as confidential all matiers relating to investigations, internal affuirs, and

personnel?
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Did Sgt. Fawkes treat as confidential that information which Is confided to them personally in the
course of their official duties?

Did Sgt. Fawkes disclose such information only as requived in the proper performance of their
duries?

As discussed at length earlier in this investigatory report, the weight of the evidence is such that Sgt,
Fawkes did make mention of William Cavanagh’s criminal past as well as the past allegation that he
foreibly had sexual relations with his ]

As for his criminal record, all police records that relate to past criminal arraignments, disposition and
sentencing is coverad under the auspices of the Criminal Offender Record Information (CORI) laws as
well as the Rules and Regulations of the Ashland Police Department. While a police officer may discuss
a person’s criminal record with a person, he may not share that information with others. In this case, the
weight of the evidence suggests that Sgi. Fawkes referred to Bill Cavanagh's eriminal past within
earshot of his +SNNN .| Officer John Driscoll, (Even though
Officer Driscoll is a police officer in Ashland, he had no discernable need to know this information at
this point in time.) This is impermissible.

The context in which Sgt, Fawkes conveyed this information to Bill Cavanagh, his family member and
Officer Driscoll was a verbal argument between the two men. As the very purpose of a verbal argument
is to win over the opposing side and/or silence them, Sgt. Fawkes' disclosure of this information served
his personal interest in defeating Cavanagh. Moreover, the context of this disclosure was not in the
furtherance of his official duties.

Sgt. Fawkes® public disclosure (Cavanagh, WIENPWR) SRS =1d OfFicer Driscoll) of a several year old
rape allegation where Cavanagh supposedly engaged in forcible sexual relations with

was alleged by Mr. Cavanagh as well. In his statement, Sgt. Fawkes conceded that
he alluded to this past allegation to support his comment, ‘T know how you are with women Bill”,
Based upon the strong reactions of revulsion toward this comment, the weight of the evidence strongly
suggests that Sgt. Fawkes did bring up this allegation and accosted Cavanagh with it in the course of
their verbal discourse. Indeed, Sgt. Fawkes was the investigator that received this unsupported rape
allegation in the course of another rape case with another offender. The supposed victim to the
Cavanagh matter was never interviewed regarding the unsupported allegation (toward Bill Cavanagh)
and it appears that she never showed any interest in refuting or corroborating the allegation,

Both Bill and reluctantly conceded that there was some level of intimate relations
between Bill Cavanagh and , but those relations were said to be consensual and were the
source of a great deal of hurt and marital discord between the Cavanagh's. T cannot imagine Bill
Cavanagh bringing us this hurtfill memory simply to “pile on” another allegation as to Sgt. Fawkes'
behavior on June 4™ 2011. It is for all these reason that the weight of the evidence caused this
investigator to conclude that Sgt. Fawkes did in fact disclose the rape allegation to Bill Cavanagh and
that this was heard by EEE—GGG_D., R :: vicll as Officer Driscoll,

With that fact established, one can readily discern that Sgt. Fawkes did not treat as confidential all
matters relating to departmental investigations, that he failed to treat as confidential that information that
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was confided to him in the course of his official duties, and that Sgt. Fawkes did not make this
disclosure only as required in the proper performance of their duties.

The disclosure of allegations of rape and records thereof are well covered by the so-called rape-shield
laws, MGL Ch. 265§ 24C. That portion of the records of a court or any police depariment of the
commonwealth or any of its political subdivizions, which containg the name of the victim in an arrest,
fnvestigation or complaint for rape [et al] shall be withheld from public inspection.....it shall be
unlawful to publish, disseminate or otherwise disclose the name of any individual identified as an
alleged victim of any of the offenses described In the first paragraph,

MGL Ch.41§97D. All reports of rape and sexual assault or attempts to commit such
offenses and all conversations between police officers and victims of said offenses shall not
be public reports and shall be maintained by the police departments in a manner which will
assure their confidentiality, Whoever violates any provision of this section shall be
punished.....

While it i3 not the focus of this investigation to determine whether Sgt. Fawkes committed the criminal
acts of disclosure under these statutes, follow up investigation could well lead in that direction. At a
minimum, it is established that Sgt. Fawkes did violate the Rules and Regulations of the Ashland Police
Department and the Mr. Cavanagh’s allegation that Spt, Fawkes improperly disseminated official
information is sustained.

In the course of breaching this provision, it is probable that Sgt. Fawkes violated that portion of the State
Ethics laws that concemn confidentiality. (MGL Chapter 268A, Scction 23 (¢)(2) (Confidentiality
Provisions) improperly disclose materials or data within the exemptions to the definition of public
records as defined by section seven of chapter four, and were acquired by him in the course of his
official duties nor use such information to further his personal interest.

I also note that it was clear from the inferview with Sgt, Fawkes that he has accessed the file and/or
reports related to the complaint filed by Mr. Cavanagh as he cited specific allegations contained in
Cavanagh’s complaint. This is equally interesting since Sgt. Fawkes and his Union attorney alleged that
Sgt. Fawkes had requested all documents related to this investigation and had not been provided a copy.

As required by the Department’s IA Policy, Sgt. Fawkes was provided with a written notice of
allegations prior to his interview; he was not, however, provided with all documents related to this open
investigation yet it was clear he had in fact reviewed documents that he had not been provided with by
the Department due to the fact that this is an on-going investigation and that he was quite familiar with
them. :

Was Sgt. Fawkes untruthful at any point in this investigation?

Did Sgt. Fawkes knowingly enter or cause to be entered upon a police report or police record any
inaccurate, false or improper information.

In his third cellular call to Ashland dispatch on the morning of June 4%, 2011, Sgt. Fawkes informs the

dispatcher that he was “just driving down the street because somebody was harassing @i and they
flagged me down”. “It's Bill Cavanagh, just so you know". This is a patently false statement that Sgt.
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Fawkes made to the dispatcher while on a recorded line. Sgt. Fawkes admits that he was looking for
Bill Cavanagh and that he stopped and parked across the street from Cavanagh's home waiting for him
fo return home, In fact, Cavanagh neighbor AESSERN: stated that Sgt. Fawkes was observed driving
up and down Concord St, in search of Cavanagh before he stopped and waited. Additionally, the fact
that William Cavanagh stopped in the roadway and gave a *chin nod” to Sgt. Fawkes, a man his strongly
dislikes, and that this alleged chin nod (even if it did happen) is tantamount to being “flagged down” is
also patently false.

Logic would have it that the last person that would “flag down” Sgt. Fawkes would be Bill Cavanagh,

The fact that Sgt. Fawkes caused this information to be entered onfo a recorded phone line satisfies the
requirement that this was the creation of an official police record.

In his interview with this investigator, Sgt. Fawkes comments that “he didn’t direct anybody to do
anything”. This too is false. He dirccted the dispatcher first to have a police officer call him, and then
he asked that an officer respond to assist him, Additionally, in his interview, Officer John Driscoll twice
stated that it was Sgt, Fawkes that directed him to conduct the investigation into the harassment
allegation of Fawkes’ QUEENNN The superior-subordinate arran gement that exists between a police
supervisor (Sgt. Fawkes) and two subordinates (Dispatcher Patriarch and Officer Driscoll) is such that
these requests, even if framed in collegial terms, are indisputably official orders and they must be carried
our by the subordinate recipient.

Accordingly, the allegation that Sgt. Fawkes was untruthfial in the course of this investigation and that
he cansed a false record to be entered into the Ashland Police Dept. is sustained,

Did Sgt. Fawkes violate any provisions of General Laws Chapter 26847

MGL Chapter 2684, Section 23

(B)2) (Abuse of Position & Unwarranted Privilege) use or attempt to use such official
position to secure for such officer, employee or others unwarranted privileges or
exemptions which are of substantial value and which are not properly available o
similarly situated individuals;

Sgt. Fawkes made use of the Ashland Dispatch and Police resources using the authority that he holds as
a police sergeant. The resources which arguably are of substantial value; were used for purely personal
reasons, All Ashland citizens have Ashland Police Department resources available to them at their time
or legitimate need and there are vetting systems in place to assess whether the need is legitimate, In the
case of Spt. Fawkes on June 4, 2011 however, he usurped this vetting process and employed the services
of both dispatch and Officer Driscoll for personal reasons,

Average Ashland citizens do not get to have police officers respond to them to be personal witnesses.
Morcover, they do not get to direct police officer as to when and how to conduct investigations,
particularly without the knowledge of the Official in Charge. These decisions are left to other ubjective
police professionals who were not given the opportunity to make these decisions on June 4, 2011,
Clearly, these resourees utilized unwarranted privileges this date.
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(B)(3) (Appearance Section) act in a manner which would cause a reasonable person,
having knowledge of the relevant circumstances, to conclude that any person can
improperly influence or unduly enjoy his favor In the performance of his official duties, or
that he is likely to act or fatl to act as a result of kinship, rank, position or undue Influence
af any party or person.

In his interview with this investigator, Spt. Fawkes agreed that it would not be unreasonable to think that
Mr. Cavanagh could conclude that the “cards were stacked against him" when Fawkes arrived at his
home with an on-duty uniformed police officer on June 4, 2011,

William Cavanagh was very definitely left with the conclusion that Sgt. Fawkes, by bringing along a
uniformed subordinate officer for this private conflict, acted in a manner that suggested that he reflected
undue influence unto that officer, Accordingly, the appearance was created that Sgt. Fawkes could and
did direct the subordinate Officer Driscoll to take punitive legal measure against Cavanagh as a result of
his Sgt. Fawkes’ official position,

MGL Chapter 2684, Section 23

(¢)(2) (Confidentiality Provisions) improperly disclose materials or data within the
exemptions o the definition of public records as defined by section seven of chapter four,
and were acquired by him in the course of his official duties nor use such information to
Surther his personal interest

The weight of the totality of the evidence strongly supports the conclusion that Sgt. Fawkes made
mention of protected information toward William Cavanagh in a setting which permitted others to
overhear, This information was acquired in the course of Spt. Fawkes® official duty. Lastly, this
information was disclosed ina private matter with intent on furthering Sgt. Fawkes’ personal objectives.

For these reasons and the reasons above as to other violations of the Ashland Police Department’s Rules
and Regulations, this allegation is sustained.

V.  FINDINGS:
1. RULE 4,02 CONDUCT UNBECOMING AN OFFICER

[X ] Sustained

[ ]1Not Sustained
[ ]Unfounded

[ 1Exonerated

2, RULE 4.06 UNDUE INFLUENCE
[X ] Sustained
[ 1Not Sustained

[ ]Unfounded
[ ]Exonerated
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3. RULE 4.12 INTERFERING WITH COURSE OF JUSTICE

[x] Sustained
[ ]Not Sustained
[ ] Unfounded
[ ]Exonerated

4. RULE 415 ABUSE OF POSITION

[x ] Sustained

[ 1Not Sustained
{ ]Unfounded

[ ]Exonerated

5. RULE 4.20 USE OF OFFICIAL POSITION

[£] Sustained
[ ]Not Sustained
[ ]Unfounded
[ ]Exonerated

6. RULE 7.3  COURTESY

[ ]Sustained
[x] Not Sustained
[ ]Unfounded

[ ]Exonerated

7. RULE 7.5 DISSEMINATION OF OFFICIAL INFORMATION

[X] Sustained

[ 1Not Sustained
[ ] Unfounded

[ ] Exonerated

E. RULE 7.7  TRUTHFULNESS

[x] Sustained

[ ]Not Sustained
[ ]Unfounded

[ ]Exonerated

9. RULE 13,2 FALSIFYING RECORDS

[X] Sustained
[ 1Not Sustpined
[ ] Unfounded
[ ]Exonerated
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10. RULE 4.03 VIOLATING CONFLICT OF INTEREST LAW

[ x] Sustained

[ 1Not Sustained
[ ]Unfounded

[ ]Exonerated

V. RECOMMENDATION:

1. It is this investigator's recommendation that Sgt. Fawkes be disciplined by the
Appointing Authority for his violations of the above Rules and Regulations.

2. It is this investigator’s recommendation that the Ashland Police Department, Town
Administration and Town Labar Counsel consider bringing this matter to the attention of
the District Attomey and Massachusetts State Ethics Commission.

3. It is this investigator's recommendation that all members of the Ashland Police
Department be reminded of the policy and procedures pertaining to Criminal Offender
Record Information (CORI) laws and requesting Bureau of Probation Criminal Record
checks,

4. It is this investigator’s recommendation that the Ashland Police Department develop a
protocol to restrict use of Department resources by members of the Ashland Police
Department without notification to the Official in Charge.

1 also note that there is evidence that Sgt. Fawkes may have violated the two statutes that make up
the Commonwealth’s so-called “Rape Shield Laws” by his disclosure of the allegations that AN
as sexually assaulted by William Cavanagh,

Additionally, the fact that allegations against Sgf. Fawkes were sustained for the administrative
charge of Violating the State Bthics Laws, inherently carrics with it violations of those state
provisions.
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Addendum

Rule 4.02 - CONDUCT UNBECOMING AN OFFIC

Officers shall not commit any specific act or acts of improper, unlawful, disorderly or intemperate
conduct, whether on or off duty, which reflect(s) discredit or reflect(s) unfavorably upon the officer,
upon other officers or upon the police department. Officers shall conduct themselves at all times, both
on and off duty, in such a manner as to reflect most favorably on the department and its members,

Conduct unbecoming an officer shall include that which tends to indicate that the officer is unable or
unfit to continue as a member of the department, or tends to impair the operation, morale, integrity,
reputation or effectiveness of the department or its members.

Conduct unbecoming an officer shall also include off-duty conduct where there is a nexus or connection
between the act or acts committed by the officer and that individual’s continued fitness or ability to
effectively perform his or her required duties and respongibilities and/or the impact or adverse effect
said conduct may have on the operation, morale, integrity, reputation or effectiveness of the depariment
and ability of the officers not involved in said act to effectively perform their required duties and
responsibilities.

ULE 4.06 - UNDUE INFL \CE
Officers shall not seek or obtain the influence or intervention of any person, outside or from within the
department, but not including a lawfully retained attorney, for the purposes of advancement, preferential
assignment, transfer, pecuniary advantage or any other type of preferred treatment or advantage,
including the disposition of pendin g charges or findings in a criminal or disciplinary hearing,

RULFE 4.12 - INTERF G WITH COURS STICE

Officers shall not interfire with cases being handled by other officers of the department or other law
enforcement agencies, When an officer believes that such involvement is absolutely necessary, he or
she shall secure permission from a superior officer.

Officers shall not take part in, or be concerned with, either directly or indirectly, any compromise or
arrangement with any person whomsoever for the purpose of permitting an accused person to escape the
penalty of his or her wrongdoing, or seek to ohtain a continuance of any trial or otherwise interfere with
the course of justice, except in the normal course of proceedings,

RULE 4.15 — ABUSE OF POSITION

Officers shall not use the prestige or influence of their official position, or use the time, facilities,
cquipment or supplies of the department for the private gain or advantage of themselves or another,

RULE 4.20 - USE OF OFFICIA OSITION

Officers shall not use their offigial position, department identification cards or badges: (a) for personal
or financial gain; (b) for obtaining privileges not otherwise available to them except in the performance
ofduty, or (¢} for avoiding consequences of illegal acts.
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Officers shall not be discourteous or inconsiderate to the public, to their superior officers, o to their
fellow officers and employees of the police department as well as other law enforcement and
governmental agencies. They shall be tactful in the performance of their duties and are expected to
exercise the utmost patience and discretion even under the most trying circumstances.

Officers shall answer questions from citizens in a courteous manner and, if unable to supply an answer,
shall make every effort to obtain the answer for the citizen, avoiding argument and unnecessary
conversation.

RULE 7.5 - DISSEMINATION OF OFFICIAL INFORMATION

Officers shall treat as confidential that information which is confided to them personally in the course of
their official dutiss. They shall disclose such information only as required in the proper performance of
their dutics,

Officers shall neither disclose nor use for their personal inferest any confidential information acquired
by them in the course of their official duties.

Officers shall treat as confidential all matters relating to investigations, internal affairs, and personnel.

RIULE 7.7 - TRUTHFULNESS

Officers shall speak the truth at all times when on duty or when discussing a matter arising out of or
related to the officers duties or the operation, orgenization or business of the department. In cages in
which an officer is not allowed by the regulations of the department to divulge facts within his or her
knowledge, the officer will decline to speak on the subject.

Officers shall not fabricate, withhold, or destroy any evidence of any kind,
RULE 13.2 - FALSIFYING RECORDS

Officers shall not knowingly enter or cause to be entercd upon a police report or police record any
inaccurate, false or improper information,

RULE 4.03 - VIOLATING CONFLICT OF INTEREST LAW
Officers shall not violate any provision of General Laws Chapter 268A.
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